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Tisdagen den 27 januari 1970 Nr 4 3

Tisdagen den 27 januari

Kammaren sammanträdde kl. 14.00.

Föredrogos och hänvisades
motionerna nr 269—271 till konstitu

tionsutskottet,
motionerna nr 272—278 till statsut

skottet,
motionen nr 279 till bankoutskottet,
motionerna nr 280—305 till statsut

skottet,
motionerna nr 306—311 till bevill

ningsutskottet,
motionerna nr 312—314 till bankout

skottet,
motionerna nr 315—323 till lagut

skott,
motionen nr 324 till allmänna bered

ningsutskottet,
motionen nr 325 till lagutskott,
motionen nr 326 till jordbruksutskot

tet och
motionen nr 327 till allmänna bered

ningsutskottet.

Anmäldes och bordlädes följande till 
kammaren överlämnade kungl. propo
sitioner:

nr 14, med förslag till lag om upp
lösning av Gotlands läns landstingskom
mun, m. m.;

nr 15, med förslag till ändring i tryck
frihetsförordningen; och

nr 16, med förslag till lag om ändring 
i förordningen (1961: 309) om bekäm
pande av salmonellainfektion hos djur 
m. m.

Interpellation om försök med nya drifts
former m. m. för jordbruket i skogslänen

Herr NILSSON, NILS, (ep) erhöll på 
begäran ordet och anförde:

Herr talman! För stora delar av 
Norrlands inland, delar av Dalarna och

fl Första kammarens protokoll 1970. Nr 4

Värmland eller sammantaget glesbyg
den inom norra stödområdet har kom
binationen mindre jordbruk och skogs
bruk varit de näringar som gett befolk
ningen i dessa bygder det mest väsent
liga bidraget till dess försörjning. Den 
rationalisering som skett inom dessa 
näringar har dock inneburit stora för
ändringar. I synnerhet har den snabba 
mekaniseringen inom skogsbruket med
fört bortfall av ett mycket stort antal 
arbetstillfällen. Den förr så naturliga 
kombinationen av arbeten inom det 
mindre jordbruket med skogsarbete ger 
därför inte det tillskott av arbetstill
fällen som erfordras för att ge dessa 
jordbrukare en nödvändig försörjning.

I dessa bygder är tillgången till sys
selsättning inom någon form av industri 
synnerligen knapp, i vissa fall saknas 
den helt. För att bygga upp en indu
striell tradition erfordras lång tid. Det 
mindre jordbruket som nu finns är där
för under avsevärd tid framåt den vik
tigaste arbetstillgången som finns att 
tillgå för stora delar av befolkningen 
inom glesbygden.

Många av dessa yrkesutövare kan på 
grund av ålder och bundenhet inte utan 
stora svårigheter omflyttas. Lägges här
till även de miljömässiga, sociala och 
försvarsmässiga följderna av en ytter
ligare omfattande avfolkning av gles
bygden framstår angelägenheten av sna
ra åtgärder som trängande.

Norrland saknar inte möjligheter för 
jordbruksodling. För vissa speciella od
lingar kan dessa områden väl mäta sig 
med den södra jordbruksbygden. Det 
kan även komma att visa sig, att special
odlingar kan ge god lönsamhet, men ef
tersom det är fråga om en omläggning 
och utveckling uppstår under en över
gångstid särskilda omkostnader och be
hov av ekonomiskt stöd, exempelvis ge-
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Interpellation om försök med nya driftsformer m. m. för jordbruket i skogslänen
nom fri rådgivningsverksamhet och att 
visst riskkapital ställes till lantbruks
nämndernas förfogande för att kunna 
utgå till sådan verksamhet. Något över- 
skottsproblem beträffande jordbruks
produkter skapas inte av det jordbruk 
som finns inom dessa områden. I stället 
gör jordbrukarna här en samhällsinsats 
genom sin produktion och sin miljö
vårdande verksamhet.

Med åberopande av vad som anförts 
hemställes om kammarens tillstånd att 
till statsrådet och chefen för jordbruks
departementet få ställa följande fråga:

Finns från regeringens sida positivt 
intresse för att genom någon form av 
stöd stimulera försök med nya drifts
former, utveckling och specialodlingar 
och försök med nya växter i syfte att 
anpassa jordbruket i Norrland, och 
skogslänen i övrigt, till tidens krav?

På gjord proposition medgav kam
maren, att ifrågavarande spörsmål finge 
framställas.

Anmäldes och bordlädes följande mo
tioner:

nr 328, av herr Werner, om upprät
tande av diplomatiska förbindelser med 
Demokratiska folkrepubliken Korea;

nr 329, av herr Strandberg m. fl., om 
förbud mot kollektiv anslutning till po
litiskt parti;

nr 330, av herr Wikström, om libera
lisering av reglerna för trådöverföring 
av TV- och radioprogram;

nr 331, av herr Bohman m. fl., om en 
parlamentarisk försvarsutredning;

nr 332, av herr Nilsson, Yngve, och 
herr Svenungsson, om ökade möjlighe
ter till avsättning av svensk fisk m. m. 
inom ramen för det internationella livs
medelsprogrammet ;

nr 333, av herr Nyman m. fl., om 
forskning i tillämpad biologi;

nr 334, av herr Werner, angående det 
humanitära biståndet till Vietnam;

nr 335, av herr Blomqmst, om inrät
tande av en professur i socialrätt vid 
Lunds universitet;

nr 336, av herr Blomquist, om stats
bidrag till Religionssociologiska insti
tutet i Stockholm;

nr 337, av herr Eriksson, Olle, i an
ledning av Kungl. Maj :ts framställning 
om anslag till Bidrag till vissa elevorga
nisationer;

nr 338, av herr Schött m. fl., i anled
ning av Kungl. Maj:ts framställning om 
anslag till Bidrag till hälso- och sjuk
vård för studerande;

nr 339, av herrar Stefanson och Lind
blad, om forskning och information be
träffande lavinfaror;

nr 340, av fröken Stenberg m. fl., om 
en särskild studiemedelsnämnd för icke 
svenska medborgare;

nr 341, av fröken Stenberg m. fl., om 
inrättande av en professur i historia 
vid Umeå universitet;

nr 342, av fröken Stenberg m. fl., an
gående utbyggnaden av den humanis
tiska fakulteten vid universitetet i Umeå, 
m. m.;

nr 343, av herr Werner, om åtgärder 
till stöd åt skogslänen;

nr 344, av herr Wikström, om ökat 
stöd åt massmedieforskningen;

nr 345, av herr Andersson, Ingvar, 
m. fl., om ökad barnpsykologisk forsk
ning;

nr 346, av herr Bengtson m. fl., an
gående bostadspolitiken;

nr 347, av herrar Helén och Bengt
son, i anledning av Kungl. Maj:ts fram
ställning om anslag till Statens hant
verks- och industrilånefond;

nr 348, av herrar Helén och Bengt
son, i anledning av Kungl. Maj :ts fram
ställning om anslag på tilläggsstat till 
Statens hantverks- och industrilåne
fond;

nr 349, av herr Helén m. fl., angåen
de kriminalvårdens utformning, m. m.;

nr 350, av herr Helén m. fl., om ett 
hälso- och sjukvårdspolitiskt program, 
m. m.;

nr 351, av herr Helén m. fl., angåen
de arbetsmarknadspolitiken;

nr 352, av herr Kaijser, angående för
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tidspension och sjukbidrag för handi
kappad;

nr 353, av herr Kaijser, angående 
statsbidragen till kommunala familje
daghem;

nr 354, av herr Larsson, Thorsten, 
in. fl., om ökat ekonomiskt stöd vid 
barnsbörd;

nr 355, av fru Olsson, Elvy, och frö
ken Pehrsson, om ökad social rådgiv
ning;

nr 356, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
om statsbidrag till vissa statskommu- 
nala beredskapsarbeten;

nr 357, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
i anledning av Kungl. Maj:ts framställ
ning om anslag till Bidrag till företa
garföreningarna m. fl.: Administra
tionskostnader;

nr 358, av fröken Pehrsson m. fl., i 
anledning av Kungl. Maj:ts framställ
ning om anslag till Ungdomsvårdssko
lorna: Vård utom skola;

nr 359, av fröken Pehrsson m. fl., om 
en kampanj för bättre förebyggande 
hälsovård;

nr 360, av herr Sveningsson m. fl., om 
översyn av lantmäteritaxorna, m. m.;

nr 361, av herr Österdahl m. fl., om 
vissa beredskapsarbeten i tätort inom 
glesbygd;

nr 362, av herr Bohman m. fl., om ett 
fristående, reklamfinansierat TV-före- 
tag, m. m.;

nr 363, av herr Kaijser, om utsträckt 
giltighet av det s. k. 67-kortet på sta
tens järnvägar;

nr 364, av fröken Pehrsson och herr 
Eriksson, Olle, angående vägbyggandet 
i Älvsborgs län;

nr 365, av herr Strandberg m. fl., om 
bättre järnvägsförbindelser mellan övre 
Norrland och Mellansverige;

nr 366, av herr Österdahl m. fl., om 
fraktlindringsbidrag för transporter till 
och från Gotland;

nr 367, av herr Österdahl m. fl., om 
slopande av de statliga passagerar- och 
flygplatsavgifterna för Gotlandsflyget;

nr 368, av herr Bohman, om en för
bättrad statlig personalpolitik;

nr 369, av herr Gei jer, Arne, m. fl.,

i anledning av Kungl. Maj:ts framställ
ning om anslag till Främjande av nor- 
diskt-kulturellt samarbete;

nr 370, av herrar Helén och Bengt
son, i anledning av Kungl. Maj:ts fram
ställning om anslag till Främjande av 
utrikeshandeln m. m.;

nr 371, av herr Strandberg, angående 
löneklassplaceringen för vissa poliser;

nr 372, av herr Bohman m. fl., om 
skattelättnad för vissa miljövårdande 
åtgärder;

nr 373, av herr Peterson, Eric, och 
herr Jacobsson, Per, om skattelättnader 
för handikappade;

nr 374, av herr Pettersson, Karl, m. fl., 
om ökad möjlighet till avskrivning för 
industribyggnad inom stödområde;

nr 375, av herr Sveningsson m. fl., an
gående beskattningen av likvid för 
stormfälld skog;

nr 376, av herr Werner, angående rät
ten till avdrag vid beskattningen för 
reklamutgifter;

nr 377, av herr Werner, om en skärpt 
företagsbeskattning, m. m.;

nr 378, av herr Bengtson och herr 
Larsson, Thorsten, om vissa åtgärder 
för att lätta befolkningstrycket i stor
stadsområdena;

nr 379, av herr Bengtson m. fl., om 
ett handlingsprogram för aktiv närings
politik;

nr 380, av herr Bengtson m. fl., an
gående regionalpolitiken;

nr 381, av herr Brundin m. fl., om 
särskilt kansli åt riksdagens represen
tanter vid bolagsstämma med Statsföre
tag AB;

nr 382, av herr Brundin m. fl., angå
ende den s. k. skattemotsvarigheten för 
Postbanken;

nr 383, av herr Jansson, Paul, och 
herr Palm, om vidgat samarbete mellan 
näringsliv och samhälle för undvikande 
av företagsnedläggningar;

nr 384, av herr Carlsson, Eric, om åt
gärder för att hejda storstädernas ex
pansion;

nr 385, av fröken Stenberg m. fl., om 
anslag för biträde åt riksdagens leda
möter med översättningsarbete;
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nr 386, av herr Werner, om förstatli
gande av elproduktionen samt bensin- 
och oljehandeln;

nr 387, av herr Werner, om åtgärder 
till stöd åt skogslänen;

nr 388, av herr Åkerlund, om sär
skilda obligationslån för bostadsfinan
siering;

nr 389, av herrar Alexanderson och 
Ernulf, om en allmän översyn av lag
stiftningen om stiftelser;

nr 390, av herr Bengtson och herr 
Gustafsson, Nils-Eric, om statligt ska
deståndsansvar vid kriminalvård i fri
het;

nr 391, av herr Bengtson m. fl., om 
åtgärder för att stärka det administra
tiva rättsskyddet;

nr 392, av herr Hernelius, om en 
översyn av strafflagstiftningen;

nr 393, av herr Hernelius, om för
bättrad rättshjälp;

nr 394, av herr Larsson, Thorsten, 
m. fl., om ersättning av statsmedel vid 
förlust genom stöld m. m.;

nr 395, av herr Nilsson, Ferdinand, 
m. fl., om effektivisering av rättsvår
den;

nr 396, av fru Olsson, Elvy, om strikt 
skadeståndsansvar vid sjukvård m. m.;

nr 397, av herr Schött, om förkort
ning av väntetiden vid rättspsykiatrisk 
undersökning;

nr 398, av herrar Schött och Brun
din, angående tullpersonalens tillsyns- 
och övervakningsuppgifter;

nr 399, av herr Bengtson m. fl., om 
undantag för äldre arbetskraft från av
gift till tilläggspensioneringen;

nr 400, av herr Hiibinette, om åtgär
der för att begränsa spridningen av 
giftiga preparat;

nr 401, av herr Jonsson m. fl., om för
kortning av arbetstiden vid kontinuer
lig drift;

nr 402, av herr Kaijser, angående er
sättningen inom sjukförsäkringen till 
privatpraktiserande läkare;

nr 403, av herr Kaijser, om komplet
tering av pensionstillskotten till folk
pensionen;

nr 404, av fru Lundblad, Grethe, an

gående skadeverkningarna av vissa 
buskbekämpningsmedel;

nr 405, av fru Olsson, Elvy, och frö
ken Pehrsson, om åtgärder till förebyg
gande av genetiska skador.

nr 406, av fröken Pehrsson och herr 
Pettersson, Axel Georg, om ersättning 
från den allmänna försäkringen åt från
skild kvinna i vissa fall;

nr 407, av herr Pettersson, Axel Ge
org, m. fl., om översyn av reglerna för 
änkepension;

nr 408, av herr Werner, angående 
pensionstillskotten;

nr 409, av herr Werner, om höjning 
av det allmänna barnbidraget;

nr 410, av herr Werner, om ett bättre 
arbetarskydd;

nr 411, av herr Wikström, angående 
utbetalningen av förlängt barnbidrag 
och studiebidrag;

nr 412, av herr Åkerlund, om ersätt
ning för skada vid olycksfall inom hem
värnet m. in.;

nr 413, av herr Åkerlund m. fl., om 
höjning av vissa äldre livräntor;

nr 414, av herr Österdahl m. fl., angå
ende beräkningen av pensionsavgifter 
inom den allmänna försäkringen;

nr 415, av herr Bohman m. fl., angå
ende miljövården;

nr 416, av fru Hamrin-Thorell m. fl., 
om åtgärder mot missbruk av fenylace- 
ton;

nr 417, av herr Mattsson m. fl., om 
upphävande av affärstidslagen;

nr 418, av herr Svanström och herr 
Olsson, Ernst, om obligatorisk reflexan
ordning för gående, m. in.;

nr 419, av herr Andersson, Ingvar, 
m. fl., om förstärkning av den resistens
biologiska verksamheten vid statens 
växtskyddsanstalt;

nr 420, av herr Bengtson, om för
stärkning av den resistensbiologiska 
verksamheten vid statens växtskyddsan
stalt;

nr 421, av herr Bohman m. fl., angå
ende jordbrukspolitiken;

nr 422, av herr Bohman m. fl., angå
ende miljövården;

nr 423, av herr Hiibinette och herr
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Nilsson, Yngve, om ersättning till fis
kare för inkomstbortfall på grund av 
kvicksilverförorening;

nr 424, av herr Nilsson, Ferdinand, 
ni. fl., om en översyn av det obligato
riska skördeskadeskyddet, m. m.;

nr 425, av herr Pettersson, Karl, m. fl., 
om undervisning i miljövård vid skogs- 
och lantbruksskolorna;

nr 420, av fröken Stenberg, om eu la- 
boratoriepaviljong vid växtskyddsan- 
staltens filial i Stora Råby;

nr 427, av herr Strandberg m. fl., an
gående skogsbrukets lönsamhet;

nr 428, av herr Strandberg m. fl., om 
ökat stöd åt jordbruket i norra Sve
rige;

nr 429, av herr Svanström m. fl., om 
inrättande av en professur i radiobio
logi vid lantbrukshögskolan;

nr 430, av herr Svanström m. fl., om 
statsbidrag till vatten- och luftvårdan
de åtgärder inom jordbruket och träd
gårdsnäringen;

nr 431, av herr Åkesson m. fl., om 
permanent skördeskadeskydd vid yrkes
mässig fruktodling;

nr 432, av herrar Augustsson och Lar- 
fors, om fosterhem för svåranpassade 
barn och ungdomar;

nr 433, av herr Bengtson m. fl., an
gående sysselsättningsmöjligheterna för 
äldre arbetskraft;

nr 434, av herr Helén m. fl., om ett 
miljövårdsprogram;

nr 435, av herr Werner, angående 
företagens hälsovård;

nr 436, av herr Österdahl m. fl., om 
inrättande av en vårdombudsmannain- 
stitution;

nr 437, av herr Werner, om höjning 
av det allmänna barnbidraget; samt 

nr 438, av herr Werner, angående 
pensionstillskotten.

Meddelande ang. enkel fråga 
Justerades protokollsutdrag för den

na dag.

På framställning av herr talmannen 
beslöt kammaren nu, kl. 14.14, att — för 
att bereda utrikesutskottet tillfälle att 
inkomma med visst utlåtande till bord
läggning — ajournera sina förhandling
ar till kl. 14.30.

Då förhandlingarna kl. 14.30 återupp- 
togos, anmäldes och bordlädes utrikes
utskottets utlåtande nr 1, i anledning 
av Kungl. Maj.ds proposition angående 
Islands anslutning till EFTA-konventio- 
nen, m. m.

Meddelande ang. enkel fråga

Meddelades, att jämlikt § 20 i kamma
rens ordningsstadga följande enkla frå
ga denna dag framställts av herr Öster
dahl (fp) till herr statsrådet och che
fen för kommunikationsdepartementet:

”1. Vilka åtgärder för att lösa trafik
problemen mellan Gotland och fastlan
det har Statsrådet vidtagit sedan okto
ber 1969, då frågan senast var uppe i 
riksdagen?

2. Vilka initiativ kan emotses från 
Statsrådets sida i denna fråga under 
den närmaste tiden?”

Kammarens sammanträde avslutades 
kl. 14.31.

In fidem 
K.-G. Lindelöw

/Solveig Gemert
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Onsdagen den 28 januari förmiddagen

Kammaren sammanträdde kl. 10.00.

Justerades protokollet för den 20 in
nevarande månad.

Herr TALMANNEN yttrade:
Jag ber att få meddela att ett extra 

arbetsplenum avses att hållas onsdagen 
den 4 februari kl. 10.00 för behandling 
av tre betänkanden från bevillningsut
skottet rörande höjd mervärdeskatt på 
vissa varor, m. m.

Ang. statens ungdomsråd

Statsrådet fru ODHNOFF, som tillkän
nagivit, att hon hade för avsikt att vid 
detta sammanträde besvara herr Wik
ströms (fp) interpellation angående 
statens ungdomsråd, erhöll ordet och 
anförde:

Herr talman! Herr Wikström har 
frågat mig på vilket sätt jag avser att 
bereda ungdomsorganisationerna till
fälle att yttra sig över statens ungdoms
råds nya struktur.

Planerna för en aktiviserad ung- 
domspolitik presenterades utförligt i 
1969 års statsverksproposition. Riks
dagen godkände de framlagda riktlin
jerna utan erinringar (proposition 
1969: 1, bil. 10 s. 91—128, statsutskot
tets uti. 43, riksdagens skrivelse 129).

Ungdomsorganisationernas stora be
tydelse för ungdomen och samhället un
derströks i detta sammanhang mycket 
starkt. Som en första åtgärd för att för
bättra organisationernas arbetsmöjlig
heter genomfördes nya regler för bi- 
dragsgivningen till organisationerna. I 
samband därmed ökade bidragsgivning- 
en med 2,8 miljoner kronor. I år in
nehåller åttonde huvudtiteln för ung

domsorganisationernas del förslag om 
en realökning som är av samma om
fattning. Härtill kommer en avsevärd 
förstärkning av resurserna för statens 
ungdomsråd.

Dessa omedelbara åtgärder bör kom
pletteras med åtgärder för att på läng
re sikt förbättra organisationernas och 
samhällets möjligheter att skapa en ung- 
domsvänlig miljö. Med hänsyn till den 
snabba samhällsutvecklingen och de 
fortgående förändringarna i ungdomens 
situation är det väsentligt att man sat
sar på försöks- och utredningsverksam
het i nya former. Det fordras ett fort
löpande arbete som gör det möjligt att 
successivt ta upp angelägna frågor så
väl i vad avser stödet till organisatio
nerna som samhällets övriga åtgärder 
för att förbättra ungdomsmiljön. För 
att lösningarna skall bli realistiska och 
väl svara mot föreliggande behov måste 
de sökas i nära samarbete med ungdo
men och deras organisationer.

Mot denna bakgrund tog jag våren 
1969 kontakt med styrelsen för statens 
ungdomsråd och tog med denna upp 
frågan att till rådet överlämna dessa 
uppgifter. Denna breddning och utvidg
ning av rådets arbete gjorde det nöd
vändigt att omorganisera rådet och dess 
verksamhet på sådant sätt att arbetet 
kunde utföras i erforderlig kontakt mel
lan företrädare för det organiserade 
ungdomsarbetet samt stat och kommun.

Vid de kontakter med ungdomsrådet 
som jag tog under våren 1969 presen
terade jag planerna på omorganisation, 
bl. a. i ett brev till rådets styrelse den 
25 april. I en skrivelse den 22 maj till
styrkte styrelsen förslaget till omkon
struktion av rådet. Vid ungdomsrådets 
representantskapsmöte den 28 maj läm
nade jag en redogörelse för omorgani
sationsplanerna. Vid detta tillfälle redo
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visades också styrelsens åtgärder i frå
gan utan att dessa ifrågasattes. En or
ganisationskommitté fick sedan den 27 
juni 1969 i uppdrag att på grundval av 
de sålunda fastslagna riktlinjerna slut
ligt förbereda den nya arbetsordning
en. I denna kommitté ingick bl. a. tre 
företrädare för organisationslivet med 
erfarenheter bl. a. från ungdomsrådets 
arbete.

Jag har så här utförligt velat uppe
hålla mig vid bakgrunden till omorga- 
nisationsbeslutet, eftersom interpellan- 
ten tycks utgå från den felaktiga upp
fattningen att ungdomsorganisationerna 
på förhand inte varit informerade eller 
varit delaktiga i frågans behandling. 
Jag anser det för egen del mycket an
geläget att åtgärder på det här avsedda 
området företas i nära kontakt med or
ganisationslivet. Denna inställning har 
präglat såväl mina egna åtgärder som 
det arbete som utförts inom organisa
tionskommittén.

Det slutliga beslutet om omorganisa
tion av rådet togs den 30 december 
1969. De bestämmelser som reglerar rå
dets verksamhet är av ganska allmän 
karaktär. Avsikten är att rådet, som till 
hälften består av företrädare för olika 
ungdomsorganisationer, inom denna 
allmänna ram skall kunna ta upp och 
bearbeta de problem som ställs av bl. a. 
organisationerna. Möjligheterna här
till bör för det nya rådet bli väsentligt 
förbättrade såväl genom representant- 
skapsmöten och konferenser som ge
nom att experter från organisationsli
vet engageras i rådets olika aktiviteter.

Vad särskilt gäller information om 
det nya rådets tillkomst och struktur 
vill jag erinra om att organisationerna 
genom rådets försorg tillställts utdrag 
ur statsverkspropositionen och organi
sationskommitténs promemoria. Den
na information har av rådet följts upp 
genom kontaktkonferenser under janua
ri. Vid ett representantskapsmöte den 
3 februari avses det nämnda materialet 
tas upp till ytterligare behandling.

Ang. statens ungdomsråd
Herr WIKSTRÖM (fp):
Herr talman! Jag hade till fru Odh- 

noff ställt en fråga om den omorganisa
tion som .statens ungdomsråd nyligen 
har genomgått och om kontakterna med 
ungdomsorganisationerna. Det är en 
oerhört viktig fråga, bl. a. därför att 
det gamla statens ungdomsråd från bör
jan tillkom på ett ganska skevt sätt och 
därför aldrig lyckades etablera riktigt 
bra kontakter med ungdomsorganisa
tionerna. Vi är medvetna om att det var 
en av anledningarna till att man ville 
omorganisera ungdomsrådet och göra 
det mera effektivt och även bättre för
ankrat i ungdomsorganisationerna.

Fru Odhnoff ger i sitt svar några 
allmänna riktlinjer, som jag naturligt
vis kan ansluta mig till. Problemet är 
dock inte att i ord tala om hur man an
ser att förhållandet skall vara mellan 
staten och ungdomsorganisationerna, 
utan att i handling förverkliga det.

Nu säger fru Odhnoff — jag tänker 
begränsa mig till att ta upp den saken 
—• att ”interpellanten tycks utgå från 
den felaktiga uppfattningen att ung
domsorganisationerna på förhand inte 
varit informerade eller varit delaktiga 
i frågans behandling”.

Det har skrivits en hel del i pressen 
om detta, och jag skulle gärna vilja ci
tera vad några framstående företrädare 
för svenska ungdomsorganisationer har 
sagt. Jag vill göra det för att belysa om 
det är riktigt som fru Odhnoff hävdar 
att det är ett felaktigt påstående från 
min sida. Ordföranden i Sveriges God- 
templarungdom, Lars-Gunnar Grubb- 
ström, svarar t. ex. på frågan om det är 
en berättigad kritik att handläggning
en av ärendena i samband med omänd
ringen av statens ungdomsråd har skett 
på ett felaktigt sätt. Han fortsätter: 
”Statens ungdomsråd är avsett att vara 
ett samarbetsorgan. Då tillhör det de 
ansvariga att ha respekt för detta. Då 
måste man från vederbörande statsråds 
sida kunna förvänta en kontakt med or
ganisationerna, och där har det uppen
barligen brustit. Om statsrådet Odhnoff
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Ang. statens ungdomsråd 
utan föregående varning till ordföran
den eller ungdomsrådets kansli tillkän
nagivit formerna för omorganisation 
känner jag inte till. Kontakten med or
ganisationerna har dock inte fungerat.”

Litet längre fram i samma intervju 
säger han: ”Behandlingen av ärendena 
i samband med statens ungdomsråds 
omorganisation stärker mig i uppfatt
ningen, att man underlåter viktigare 
kontakter, därför att man har en diffus 
bedömning av organisationernas värde.
------------Den positiva inställning vi har
till statens ungdomsråd kan förändras, 
om inte krav på medinflytande tillfreds- 
ställes.”

Det är ganska starka ord, men det 
kan naturligtvis vara så att just Sveriges 
Godtemplarungdom känner sig åsido
satt.

I samma intervju har man frågat Ka
rin Nyberg, sekreterare i Sveriges Krist
na ungdomsråd och därtill nyvald leda
mot av statens ungdomsråd. Hon be
kräftar i stort sett samma bild och sä
ger, att ”under hösten och under hela 
utredningstiden har inte någon kontakt 
tagits. Så i den meningen har organisa
tionen åsidosatts.” På frågan om utred- 
ningskommittén var bunden av de lös
ningar som direktiven gav svarar hon: 
”De delar av direktiven, som berörde 
den organisatoriska uppbyggnaden, 
band utredningskommittén, som inte 
hade några möjligheter till eget tänkan
de i de frågorna.” Slutligen meddelar 
hon att hon inte hade blivit tillfrågad 
om att få vara medlem i statens ung
domsråd när hon utnämndes i konselj 
den 30 december.

Man skulle möjligen kunna tänka sig 
att det bara var Sveriges Kristna ung
domsråd och Sveriges Godtemplarung
dom som hade den här upplevelsen. 
Företrädaren för ett av de politiska 
ungdomsförbunden, Centerns ungdoms
förbund, Roland Peterson, säger på tal 
om detta: ”1 stort sett måste man säga, 
att det är en riktig kritik. Själv har jag 
varit fullt upptagen i organisationskom
mittén att bevaka CUF :s intressen och

har därför mera sett arbetet ur själviska 
synpunkter. De organisationer som inte 
haft företrädare i utredningen måste 
dock ha upplevt det som brist på kon
takt. Det borde legat i sakens natur, att 
de hade informerats och kontaktats.”

Så frågar tidningen varför organisa
tionerna inte har reagerat. Roland Pe
terson svarar: ”Helt enkelt därför att 
man inte uppfattat statens ungdomsråd 
som sitt eget organ. Man har sett att i 
rådet finns det pengar att hämta. Där
för gäller det att nödtorftigt 'hänga 
med’. Något egentligt annat värde för 
organisationerna har man inte ansett 
det ha. Därför krävs det nu ett helt nytt 
sätt att leda rådet.”

Herr talman! För min del har jag 
svårt att tro att tre framstående före
trädare för några av våra största ung- 
domsrörelser skulle säga detta utan att 
det finns ett bestämt intryck av att om
organisationen har handlagts på ett 
mycket valhänt sätt. Jag vill inte frita 
ungdomsorganisationerna från ansvar 
för att det har glappat i kontakterna. 
Det måste naturligtvis vara en angelä
genhet också för dem att noga följa vad 
som händer. Men det är självklart att 
när statsrådet tar initiativ till en omor
ganisation och vet om den kritik som 
det gamla statens ungdomsråd drabba
des av så är det så mycket mer ange
läget att handläggningen sker i ett öp
pet samarbete med ungdomsorganisa
tionerna.

Sedan skulle jag mycket kort vilja 
beröra frågan om det nya ungdomsrå
dets struktur. Det är uppenbart att man 
ännu inte har lyckats tillgodose det 
önskemål som under det senaste decen
niet gång på gång har förts fram av or
ganisationerna, nämligen att de vill ha 
ett direkt inflytande i rådet. Nu skall 
visserligen hälften av ledamöterna ha 
direkt erfarenhet av organiserat ung
domsarbete — ja, fattas bara att de inte 
skulle ha det! — men poängen är väl 
att ungdomsorganisationerna helst hade 
velat ha direkt förslagsrätt. De hade ve
lat ha ett representantskap med en for
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mell status, så att de kunnat göra sitt 
inflytande gällande på ett mera med
vetet sätt.

Vi liar i olika sammanhang när det 
gäller köp med avbetalning talat om 
behovet av en ångervecka. Jag har näs
tan ett intryck av att fru Odhnoff skulle 
ha behövt en ångervecka i fråga om det 
här förslaget. Men även om handlägg
ningen enligt min mening är ett ganska 
enastående exempel på valhänthet, så 
är det ju uppenbart att det inte beror 
på bristande vilja. Att hamna som ung- 
domsminister utan naturlig kontakt med 
ungdomsorganisationerna och känsla 
för deras synpunkter måste vara en 
mycket svår situation. Jag tycker att 
det finns anledning att säga att ett miss
tag kan och bör ursäktas, om man er
känner det, drar lärdomar av det och 
rättar till det som är skevt. Det är väl 
uppenbart att det bör kunna ske efter 
den kraftiga kritik som har riktats mot 
den här handläggningen.

Statsrådet fru ODHNOFF:
Herr talman! Herr Wikström ankla

gar statens ungdomsråd om igen för att 
det aldrig lyckades etablera några rik
tigt goda kontakter med organisationer
na. Han säger vidare att mitt svar in
nehåller allmänna riktlinjer, som han 
för all del kan ansluta sig till, men att 
jag förbigår den väsentliga kritik som 
kan framföras och också har framförts 
genom pressen. Herr Wikström har ju 
redan tidigare visat sig ha ett olyckligt 
förhållande till pressen och har av par
tikamrater och mittenvänner uppmanats 
att inte så kritiklöst anamma vad han 
läser i tidningar. Vi kan ta och granska 
denna press.

När vi ser oss omkring i pressen fin
ner vi bl. a. en artikel, som i det när
maste framstår som en verbalinspira
tion till den interpellation som herr 
Wikström har lämnat. Det finns dock 
vissa nyansskillnader. Där herr Wik
ström säger att Camilla Odhnoff ”utan 
egentlig föregående kontakt med orga-

i2 Första kammarens protokoll 1970. Nr

Ang. statens ungdomsråd 
nisationerna eller representantskapet 
offentliggjorde nya direktiv”, skriver 
denna press att jag ”utan någon före
gående kontakt med organisationerna, 
rådets ordförande, representantskapet 
eller kansliet offentliggjorde nya di
rektiv”.

Det är sådana små nyansskillnader 
som visar att herr Wikström ändå har 
en viss känsla för att man kanske skall 
ta pressuppgifter med en nypa salt. 
Men han är ändå väldigt svag för dem, 
och han citerar långa stycken av vad 
som stått i eu tidning.

När herr Wikström citerade Karin 
Nybergs uttalande, uppfattade jag inte 
att han i citatet tog med att Karin Ny
berg säger: ”Enligt uppgift har ett in- 
formationssammanträde hållits under 
våren 1969 och dessutom en kort in
formation i samband med höstens re- 
presentantskapsmöte. Men under hös
ten f. ö. och under hela utredningsti
den har inte någon kontakt tagits.”

När herr Wikström citerar Roland 
Peterson lägger han tydligen inte nå
gon särskild betydelse i vad som sägs i 
intervjun, nämligen: ”Det som betyder 
någonting i framtiden är hur statens 
ungdomsråd över huvud taget kom
mer att fungera. Jag förstår att man 
kan vara rädd att ungdomsorganisatio
nernas formellt minskade inflytande är 
en nackdel. Den formella sidan i det 
här fallet betyder dock inte allt. Sta
tens ungdomsråd fungerade inte bra ti
digare, och inget säger att det blir bätt
re efter den här omorganisationen. 
Men det beror på vad man tillför rådet 
både från statens och ungdomsorgani
sationernas sida.”

Vi behöver inte stå här och läsa tid
ningsartiklar för varandra; vi kan gå 
till ett något mindre lättsmält material, 
som dock är en betydligt fastare grund 
att bygga på. Jag syftar på de skrivelser 
som växlats mellan mig och ungdoms
rådet, mellan ungdomsrådets styrelse 
och organisationerna samt de proto
koll som vi har från olika samman
komster. Det finns också en liten skrift
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Ang. statens ungdomsråd 
som heter ”Information från statens 
ungdomsråd”. Den har i två nummer 
under 1969 tagit upp frågan om nya ar
betsformer för statens ungdomsråd. 
Det är en information som går ut till 
alla organisationer. Sedan har vi pro
tokoll, fört vid sammanträde med sta
tens ungdomsråds styrelse måndagen 
den 5 maj. Där berättas det under § 36 
att jag redogjorde för ett förslag till om
organisering av statens ungdomsråd. 
Sedan redogör man för vad detta för
slag innehåller. Detta protokoll har 
skickats ut till organisationerna, var
vid min skrivelse till statens ungdoms
råd var bifogad. Den har alltså också 
skickats ut till organisationerna den 5 
maj 1969.

Ungdomsrådets svar till mig finns 
här, daterat den 22 maj 1969. Det finns 
också ett protokoll från statens ung
domsråds styrelsemöte den 13 maj, där 
min skrivelse ytterligare hade behand
lats. Den hade behandlats vid tidigare 
styrelsemöte och behandlades således 
ytterligare en gång den 13 maj. Man be
slutade, enligt protokollet, att överläm
na en skrivelse till statsrådet Odhnoff, 
där man säger att styrelsens uppfatt
ning om värdet av att behålla och för
stärka det nuvarande representantska- 
pet skall komma fram och vikten av 
representantskapets sammansättning 
skall framhållas.

Protokollet från statens ungdomsråds 
representantskapsmöte den 28 maj visar 
i § 5 att jag där presenterade bakgrun
den till den skrivelse som i maj över
lämnades till styrelsen för statens ung
domsråd. Rådets ordförande redogjorde 
för den skrivelse som styrelsen för sta
tens ungdomsråd beslutat tillställa stats
rådet som svar på det framlagda för
slaget.

Jag har ett protokoll från represen- 
tantskapsmötet den 18 november 1969, 
där organisationskommitténs ordföran
de enligt § 14 redovisade synpunkter 
som dittills framkommit under utred
ningsarbetet. Härvid nämns bl. a. att 
representantskapet skall finnas kvar

även i fortsättningen. Vidare skall rå
dets uppgifter vara att utarbeta rikt
linjer för särskilda ungdomspolitiska 
åtgärder och genom initiativ stimulera 
andra samhällssektorer att genom sär
skilda åtgärder beakta ungdomens be
hov.

Här finns bland materialet också ett 
utdrag ur statsverkspropositionen samt 
utbildningsdepartementets promemoria 
1969: 12 om utredning och planering på 
ungdomsområdet. Det är alltså den 
promemoria som är avgiven av organi
sationskommittén för statens ungdoms
råd.

Det är möjligt att det är valhänt att 
på detta sätt gå ut och diskutera med 
ungdomsrådets styrelse, med represen
tantskapet, innan man genomför refor
men. Det är möjligt att vi kan behöva 
en ångervecka. Jag skulle för min del 
vilja anbefalla herr Wikström att an
vända den ångerveckan till att gå ige
nom det faktamaterial som finns redo
visat här bland handlingarna och som 
visar att hans påståenden varit orik
tiga.

Jag ber att få överlämna denna pärm 
med detta faktamaterial till herr Wik
ström.

Herr WIKSTRÖM (fp):
Herr talman! Om det vore så enkelt 

att goda relationer mellan staten, de
partementen och ungdomsorganisatio
nerna etableras genom att man över
lämnar en pärm skulle jag vara den 
förste att hälsa denna gest med djup 
tillfredsställelse.

Jag tar också emot erbjudandet om 
en ångervecka med stor tacksamhet, ty 
jag tror att detta är en fråga, som man 
inte skall låta det gå prestige i. Jag är 
inte direkt inblandad. Vore det bara 
fråga om min innanläsningskonst eller 
oförmåga till kritisk distans till äm
net, vore ju saken mycket enkel: alltså 
om man kunde säga att allt är väl i för
hållandet mellan fru Odhnoff och ung- 
domsvårdsorganisationerna och att det
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bara iir jag som här är obegåvad och 
politiskt obevandrad. Men det måste 
någonstans finnas en skevhet när tre 
framstående företrädare för de tre stora 
ungdomsorganisationerna uttalar sig 
som de gör. Det är inte fråga om mitt 
förhållande till pressen, utan det är 
fråga om vad dessa företrädare har 
sagt. När fru Odhnoff i sin replik ar
gumenterade genom att citera ur pro
tokoll och skrivelser var det ett ex
empel på en bristande sensitivitet i frå
ga om vad det verkligen gäller. Det kan 
ju ändå inte vara någon rök utan eld.

Jag är medveten om att det är ett 
svårt problem att skapa ett organ, där 
staten skall vara företrädd och där stat
lig och kommunal expertis skall leva 
tillsammans med ungdomsorganisatio
nernas företrädare, men frågan är san
nerligen om man kan skapa ett organ 
på det sätt som här har skett. Skall vi 
begagna vår gemensamma ångervecka 
på det sättet, fru Odhnoff, att jag läser 
igenom detta material jag nu här fått av 
statsrådet — jag är aldrig motståndare 
till att komplettera mina bristfälliga 
kunskaper — och att fru Odhnoff lovar 
att använda ångerveckan till att skapa 
bättre och mera personliga kontakter 
och eftersträva ökad lyhördhet i för
hållandet till ungdomsorganisationer
na?

Statsrådet fru ODHNOFF:
Herr talman! Herr Wikström är svår 

att övertyga med fakta. Det som herr 
Wikström tror sig veta har jag en 
känsla av att han i stor utsträckning 
har missuppfattat. Det mesta tycks han 
fortfarande vara okunnig om. Jag tror 
att vi kommer att befinna oss i ett 
bättre läge i denna diskussion när herr 
Wikström har ett starkare faktaunder
lag att stå på.

Det har upprepade gånger framhållits 
hurusom vi inom regeringen ser sats
ningen på det organiserade ungdoms
arbetet som ett uttryck för det stora 
förtroende som vi hyser för ungdo-

Ang. statens ungdomsråd 
mens egna organisationer. Detta har jag 
gång på gång framhållit i riksdagsde
batter och i olika sammankomster med 
ungdomarna. Men en förutsättning för 
att denna politiska viljeinriktning skall 
kunna föras vidare till praktiska resul
tat är att utredningar och försök göres 
för att finna nya och förbättrade for
mer för stöd till organisationerna och 
för andra samhälleliga åtgärder i syfte 
att skapa en ungdomsvänlig miljö. Vi 
arbetar med detta inom många områ
den.

Under det gångna året har i flera om
gångar formerna och planeringen för 
det fortsatta ungdomspolitiska reform
arbetet övervägts och utretts. Vi har 
strävat efter att förankra utrednings- 
och försöksverksamheten så nära den 
praktiska verkligheten som möjligt. 
Just detta är väl skälet till att vi inte 
har lagt över utredningsarbetet på en 
särskild utredning. När man kom med 
olika tolkningar av skrivningen i stats
verkspropositionen 1969 uttrycktes far
hågor för att reformer på ungdoms
sidan skulle begravas i en utredning. 
Därför har ungdomsorganisationerna 
varit positiva till den form av föränd
ring av statens ungdomsråd som vi nu 
har genomfört. De har också varit po
sitiva till att rådet skulle få status som 
utrednings- och planeringsorgan. Vi har 
vidare tagit hänsyn till organisationer
nas önskan att behålla representantska- 
pet.

Statens ungdomsråd har fått en myc
ket starkare och mera central ställning 
än tidigare. Förutom det antal ledamö
ter som organisationerna förut hade i 
ungdomsrådets styrelse har vi lämnat 
utrymme för ett lika stort antal leda
möter, i första hand från departemen
ten. önskemålet om att rådet skulle få 
förankring i departementen har kom
mit från ungdomsorganisationerna. 
Dessa har också ställt sig positiva till 
att skolöverstyrelsen och Kommunför
bundet är representerade. Vad som in
träffat är alltså att personer med er
farenhet från ungdomsarbete visserli-
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Ang. statens ungdomsråd
gen har fått nöja sig med att tillsätta 
halva styrelsen, men styrelsens kompe
tens och inflytande har vidgats mycket 
kraftigt genom att man har ryckt när
mare det politiska beslutscentrum. Det
ta kan för den fåkunnige te sig som ett 
minskat inflytande, men det ger i själva 
verket ökade möjligheter att påverka 
utformningen av samhällets åtgärder 
inom hela ungdomspolitiken.

Sedan organisationerna tillstyrkt den
na omformning och ungdomsrepresen- 
tanterna i organisationskommittén helt 
varit ense om den nya utformning som 
ungdomsrådet får, så är det ju rätt 
märkligt att herr Wikström kan kom
ma och misstänkliggöra detta och tala 
om bristande sensibilitet. Vem är det 
ungdomsorganisationerna skall vara 
känsliga för? Och vem är det som skall 
vara känslig för ungdomsorganisatio
nerna? Jag tror att sensibiliteten har 
tagit sig många konkreta uttryck i den 
utformning som statens ungdomsråd nu 
har fått. Där lämnas utrymme för orga
nisationerna att påverka utvecklingen, 
inte bara genom att själva komma med 
krav på vad samhället skall göra för 
dem, utan också därigenom att de kom
mer i direkt kontakt med det samhälle 
som skall besluta om åtgärder av vikt 
för alla ungdomar ur andra synpunk
ter.

Det är uppenbart att herr Wikström 
står och kokar soppa på en spik. Nästa 
gång herr Wikström tänker göra det, 
glöm då inte att lägga i spiken!

Herr WIKSTRÖM (fp):
Herr talman! Underligt nog känner 

jag mig inte alls träffad av den kritik 
som fru Odhnoff riktar mot mig. Det 
kan bero på att detta i första hand inte 
är en debatt mellan fru Odhnoff och 
mig utan ett försök från min sida att ge 
fru Odhnoff möjlighet att klarlägga för
hållandena. Att de ledande organisatio
nerna uppfattat handläggningen på det 
sätt som nämnts kanske bottnar i miss
förstånd. Det är möjligt att det här före

ligger en total missuppfattning, att före
trädarna för SGU, Sveriges Kristna ung
domsråd och Centerns ungdomsförbund 
är dåligt orienterade och bara är ute 
för att misstänkliggöra fru Odhnoff. I 
så fall hade här funnits ett tillfälle att 
klarlägga situationen. Det finns ingen 
anledning att käbbla om detta.

Vad jag saknar i fru Odhnoffs in
lägg är viljan att inse att även om allt 
gjorts korrekt och handläggningen va
rit hundraprocentigt riktig, så borde 
det faktum att tre företrädare för ung
domsorganisationer upplevt situationen 
på detta sätt varit anledning för fru 
Odhnoff att fundera över vad hon skul
le kunna göra för att förbättra kontak
terna med ungdomsorganisationerna, 
så att en sådan här känsla av frustra
tion inte behöver uppstå. Politik är ju 
inte bara att vilja utan också att kunna. 
Med gemensamma krafter kanske vi 
skulle kunna hjälpas åt att åstadkom
ma inte bara en sådan relation mellan 
statens ungdomsråd och organisatio
nerna att vi kan visa protokollsutdrag 
på utbyte av information, utan att den 
här typen av, om man så vill, missför
stånd behöver uppstå.

Överläggningen förklarades härmed 
slutad.

Föredrogos och hänvisades till kon
stitutionsutskottet Kungl. Maj :ts propo
sitioner:

nr 14, med förslag till lag om upp
lösning av Gotlands läns landstingskom
mun, m. in.; och

nr 15, med förslag till ändring i tryck
frihetsförordningen.

Föredrogs och hänvisades till lagut
skott Kungl. Maj:ts proposition nr 16, 
med förslag till lag om ändring i för
ordningen (1961:309) om bekämpande 
av salmonellainfektion hos djur m. m.
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Föredrogos och hänvisades 
motionen nr 328 till utrikesutskottet, 
motionerna nr 329 och 330 till kon

stitutionsutskottet,
motionerna nr 331—351 till statsut

skottet,
motionen nr 352 till lagutskott, 
motionen nr 353 till statsutskottet, 
motionen nr 354 till lagutskott, 
motionerna nr 355—371 till statsut

skottet,
motionerna nr 372—377 till bevill

ningsutskottet,
motionerna nr 378—388 till bankout

skottet,
motionerna nr 389—418 till lagut

skott,
motionerna nr 419—431 till jord

bruksutskottet,
motionerna nr 432—436 till allmän

na beredningsutskottet samt
motionerna nr 437 och 438 till stats

utskottet.

Föredrogs utrikesutskottets utlåtande 
nr 1, i anledning av Kungl. Maj:ts pro
position angående Islands anslutning 
till EFTA-konventionen, m. m.

Beträffande detta utlåtande hade ut
skottet hemställt, att detsamma måtte 
företagas till avgörande efter allenast 
en bordläggning.

På gjord proposition bifölls denna 
hemställan.

Sedermera bifölls på gjord proposi
tion vad utskottet i förevarande utlå
tande hemställt.

Anmäldes och godkändes utrikesut
skottets förslag till riksdagens skrivelse, 
nr 50, till Konungen angående Islands 
anslutning till EFTA-konventionen, 
m. m.

Anmäldes följande motioner: 
nr 439, av herr Ottosson, i anledning 

av Kungl. Maj :ts proposition nr 7, med 
förslag till förordning om höjd mer
värdeskatt på vissa varor;

nr 440, av herr Schött m. fl., i anled
ning av Kungl. Maj ds proposition nr 7, 
med förslag till förordning om höjd 
mervärdeskatt på vissa varor;

nr 441, av herr Werner, i anledning 
av Kungl. Maj ds proposition nr 7, med 
förslag till förordning om höjd mervär
deskatt på vissa varor; och

nr 442, av herr Åkerlund, i anledning 
av Kungl. Maj ds proposition nr 9, med 
förslag till lag om ändring i uppbörds- 
förordningen (1953:272).

Motionerna hänvisades till bevill
ningsutskottet.

Anmäldes och bordlädes följande mo
tioner:

nr 443, av herr Hansson, om en 
svensk vitbok rörande Nigeriakonflik- 
ten;

nr 444, av herr Werner, om vissa på
tryckningar mot Portugal;

nr 445, av herr Helén m. fl., om åt
gärder för att stärka demokratin;

nr 446, av herr Jacobsson, Gösta, 
m. fl., angående säkerställande av stä
ders rättigheter och traditioner;

nr 447, av herr Wååg och herr Kris
tiansson, Svante, om inskränkning i 
offentligheten vid lagsökning;

nr 448, av herr Åkerlund m. fl., angå
ende utlandssvenskarnas rösträtt;

nr 449, av herr Dahlén och herr and
re vice talmannen Ivar Johansson, om 
tillsättande av en parlamentarisk för- 
svarsutredning;

nr 450, av herrar Helén och Bengt
son, angående u-landshjälpen;

nr 451, av fru Segerstedt Wiberg, an
gående u-landshjälpen;

nr 452, av herr Werner, om ekono
miskt stöd till vissa befrielserörelser;

nr 453, av herr Werner, om ekono
miskt bistånd till Kuba;

nr 454, av fru Hamrin-Thorell m. fl., 
om ökad utbildning av dietetiker;

nr 455, av herrar Hjorth och Hans
son, om inrättande av en professur i 
fasta jordens fysik vid Uppsala univer
sitet;
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nr 456, av herr Jacobsson, Gösta, om 
sänkning av maximitalet för antalet ele
ver vid sjöbefälsskolorna;

nr 457, av herr Richardson och herr 
Petersson, Hans, i anledning av Kungl. 
Maj :ts framställning om anslag till Bi
drag till byggnadsarbeten inom skolvä
sendet m. m.;

nr 458, av fröken Stenberg, om utvid
gad undervisning i musikvetenskap vid 
Göteborgs universitet;

nr 459, av herr Wallmark m. fl., om 
inrättande av vissa tjänster vid statens 
psykologisk-pedagogiska bibliotek;

nr 460, av herr Wanhainen m. fl., om 
utbildning i finska för svenska lärare;

nr 461, av herr Wikström, angående 
statsbidrag till pensionering av lärare 
vid utlandsskolorna;

nr 462, av herr Blomquist m. fl., om 
statsbidrag till barnstugor i universi
tetsstäder;

nr 463, av herr Bohman m. fl., om 
ökade anslag till polisen, m. m.;

nr 464, av herr Bohman m. fl., angå
ende bostadspolitiken;

nr 465, av herr Ernulf, om kortfristi
ga lån till mindre och medelstora före
tag;

nr 466, av fru Hamrin-Thorell och 
herr Sörenson, i anledning av Kungl. 
Maj:ts framställning om anslag till Häl- 
sovårdsupplysning;

nr 467, av herr Helén m. fl., angåen
de bostadspolitiken;

nr 468, av herr Hjorth och herr Pet
tersson, Georg, angående bestridandet 
av kostnader för borttagande av tatue- 
ring;

nr 469, av herr Karlsson, Helge, m. fl., 
angående begränsning av rätten att 
uppföra flerfamiljshus;

nr 470, av herr Magnusson m. fl., om 
anslag till hemkonsulenter i Malmöhus 
län samt Göteborgs och Bohus län;

nr 471, av herr Nyman m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj :ts framställning 
om anslag till Arbetsmedicinska insti
tutet, m. m.;

nr 472, av herr Pettersson, Karl, m. fl., 
om en tioårig utvecklingsplan för loka
liseringsstödet till Norrland;

nr 473, av fru Segerstedt Wiberg, an
gående fördelningen av polistjänster i 
Göteborg;

nr 474, av herr Svanström och herr 
Larsson, Nils Theodor, om lokalise
ringsstöd till Kalmar län, m. m.;

nr 475, av herrar Sörenson och Kils- 
mo, om underlättande av sjukgymnas- 
tisk behandling i hemmet;

nr 476, av herr Wallmark m. fl., om 
ändrade grunder för statsbidrag till de 
politiska partierna;

nr 477, av herr Werner, angående bo
stadstillägget till barnfamiljer;

nr 478, av herr Werner, om åtgärder 
för att underlätta gift kvinnas förvärvs
arbete;

nr 479, av herr Werner, om statlig 
totalfinansiering av bostadsbyggandet;

nr 480, av herr Werner, i anledning 
av Kungl. Maj:ts framställning om an
slag till Lånefonden för kommunala 
markförvärv;

nr 481, av herr Helén m. fl., om ökat 
anslag för vägändamål;

nr 482, av herr Jansson, Paul, m. fl., 
i anledning av Kungl. Maj:ts framställ
ning om anslag till Bidrag till byggande 
av kommunala vägar och gator;

nr 483, av herr Karlsson, Helge, och 
herr Nilsson, Thorle, angående trafik
politikens utformning;

nr 484, av herrar Magnusson och 
Mossberger, om en järnvägsförbindelse 
över Svinesund;

nr 485, av herr Pettersson, Karl, m. fl., 
om nedsatt TV- och radiolicens för 
äldre personer och handikappade;

nr 486, av fröken Stenberg m. fl., an
gående den statliga passageraravgiften 
för flygsträckan Umeå—Vasa;

nr 487, av fru Wallentheim m. fl., om 
uttagande av full kostnad för postbe
fordran av vissa veckotidningar m. m.;

nr 488, av herr Jacobsson, Gösta, 
m. fl., om försäljning till enskilda av ak
tier i LKAB;

nr 489, av herr Jacobsson, Gösta, 
m. fl., om försäljning till enskilda av ak
tier i statliga företag;

nr 490, av fröken Stenberg, om för
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bättrad arbetsmarknadsstatistik m. in. 
inom utbildningssektorn;

nr 491, av herrar Waltmark och Dah- 
lén, i anledning av Kungl. Maj:ts fram
ställning om anslag till Bidrag till vissa 
museer och arkiv;

nr 492, av herr Werner, om höjning 
av biblioteksersättningens grundbe
lopp;

nr 493, av herrar Annerås och Her
mansson, om rätt för fiskare att göra 
avsättning till resultatutjämningsfond;

nr 494, av herr Larsson, Thorsten, an
gående beskattningen av realisations
vinst vid fastighetsförsäljning;

nr 495, av herr Olsson, Ernst, och 
herr Karlsson, Helge, om överensstäm
mande beskattningsregler för svenska 
och norska fiskare;

nr 496, av herr Olsson, Manne, och 
herr Magnusson, om undantag från rea
lisationsvinstbeskattningen för vissa 
jordbruksfastigheter;

nr 497, av herr Schött, om rätt att av
lämna självdeklaration till valfri läns
styrelse eller lokal skattemyndighet;

nr 498, av herr Augustsson m. fl., an
gående val av huvudman i sparbank;

nr 499, av herr Bohman m. fl., om till
sättande av begärd utredning angående 
små och medelstora företag;

nr 500, av herr Bohman m. fl., om åt
gärder för att öka sparande och kapi
talförsörjning;

nr 501, av herr Bohman m. fl., angå
ende rättsskyddet;

nr 502, av herr Helén m. fl., angående 
rättsskyddet;

nr 503, av herr Karlsson, Helge, och 
herr Karlsson, Ove, angående rätten till 
ersättning av allmänna medel vid fri
kännande dom;

nr 504, av herr Geijer, Arne, m. fl., 
om rätt för stats- och kommunaltjänste
män att sluta avtal om arbetstidens för
läggning;

nr 505, av herr Hjorth och herr Pet
tersson, Georg, om ersättning från sjuk
försäkringen för borttagande av taxe
ring;

nr 506, av herrar Hubinette och

Brundin, om upphävande av maximi
gränsen i kollektivavtalslagen för ar
betstagares skadeståndsskyldighet;

nr 507, av herr Mårtensson, om skyl
dighet för arbetsgivare att anmäla ny 
arbetslokal till hälsovårdsnämnd;

nr 508, av fru Olsson, Elvy, och frö
ken Pehrsson, om en allmän tandvårds
försäkring;

nr 509, av fru Wallentheim m. fl., om 
översyn av steriliseringslagen;

nr 510, av herr Åkerlund m. fl., om 
undantag för ambulerande skrivbyråer 
från förbudet mot arbetsförmedling;

nr 511, av herr Annerås, om överfö
rande till de allmänna domstolarna av 
ärenden angående återkallande av kör
kort;

nr 512, av herr Augustsson och herr 
Jansson, Paul, om en översyn av reg
lerna för kommuns skyldighet att ersät
ta strömfallsägare för förlorad fallhöjd 
vid ytvattentäkt;

nr 513, av herr Hansson, angående 
tomgångskörning av motorfordon;

nr 514, av herr Jacobsson, Gösta, och 
herr Sveningsson, angående ADB-sv- 
stem inom inskrivningsväsendet;

nr 515, av herr Olsson, Manne, och 
herr Hjorth, angående vinst på grund 
av markvärdestegring vid exploatering 
av mark för fritidsändamål;

nr 516, av herrar Skärman och Wir- 
tén, angående miljövården;

nr 517, av herr Wirtén m. fl., om 
möjlighet att delegera beslut enligt na
turvårdslagen till kommunalt organ;

nr 518, av herrar Annerås och Her
mansson, om kondemneringsbidrag för 
fiskefartyg;

nr 519, av herrar Annerås och Her
mansson, om statsbidrag till fiskare för 
anskaffande av brandsläckningsanord- 
ning;

nr 520, av herrar Skärman och Wir
tén, om mätstationer för kontinuerlig 
bevakning av luftföroreningar och för
ändringar i atmosfären;

nr 521, av herrar Wirtén och Skär
man, om inrättande av ett institut för 
avfallsforskning;
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nr 522, av herrar Wirtén och Skär
man, om upprättande av en plan för 
vattenhushållningen;

nr 523, av herr Mårtensson, om en 
försöksverksamhet med busstrafik;

nr 524, av herr Nyman m. fl., om ut
bildning i medicinsk teknik, m. m.;

nr 525, av herr Nyquist m. fl., om en 
regionplan för användningen av landets 
grustillgångar;

nr 526, av herr Nyquist m. fl., om en 
statlig upplysningskampanj angående 
alkoholmissbruket;

nr 527, av herr Olsson, Manne, om åt
gärder för att minska bristen på pro
vinsialläkare i glesbygd;

nr 528, av herr Pettersson, Karl, m. fl., 
om bevarande av fäbodkulturen; samt 

nr 529, av herr Wååg, om skrotnings- 
avgift på bilar.

Justerades protokollsutdrag för detta 
sammanträde, varefter kammaren åt
skildes kl. 10.42.

In fidem 
K.-G. Lindelöw

/Solveig Gemert
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Onsdagen den 28 januari eftermiddagen

Kammaren sammanträdde kl. 19.30; 
och dess förhandlingar leddes av herr 
andre vice talmannen.

Anmäldes och godkändes riksdagens 
kanslis förslag

dels till riksdagens skrivelse, nr 17, 
till Konungen angående val av medlem
mar och suppleanter i Nordiska rådet;

dels till riksdagens förordnanden, nr 
18—35, för

fröken Ranmark (s) 
herr Geijer, Arne, (s)

” Larsson, Lars, (s)
” Helén (fp)
” Sundin (ep)
” Holmberg (m)
” Palm (s)
” Johansson, Tage, (s) 

fru Segerstedt Wiberg (fp) 
herr andre vice talmannen Cassel 

(m)
” Skoglund (s)
” Mellqvist (s)
” Hammarberg (s)
” Antonsson (ep)
” Ohlin (fp)
” Bergman (s)
” Adamsson (s)
” Nilsson i Tvärålund (ep) 

att vara medlemmar i Nordiska rådet;
dels ock till riksdagens förordnan

den, nr 36—49 och 54—57, för 
herr Jansson, Paul, (s)

” Wååg (s)
” Mundebo (fp)
” Hedlund (s)
” Hernelius (m)
” Carlsson, Eric, (ep)
” Jonsson (s) 

fru Hamrin-Thorell (fp)
” Lundblad, Grethe, (s)

herr Hammarsten (s) 
fru Skantz (s)
herr Johansson i Norrköping (s)

” Fälldin (ep)
” Wedén (fp)
” Björkman (m) 

fru Håvik (s) 
herr Gadd (s)

” Sundman (ep)
att vara suppleanter i Nordiska rådet.

Anmäldes följande motioner: 
nr 530, av herr Brundin m. fl., i an

ledning av Kungl. Maj :ts proposition nr 
7, med förslag till förordning om höjd 
mervärdeskatt på vissa varor;

nr 531, av herr Stefanson m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj :ts proposition nr 
7, med förslag till förordning om höjd 
mervärdeskatt på vissa varor;

nr 532, av herr Stefanson m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj :ts proposition nr 
7, med förslag till förordning om höjd 
mervärdeskatt på vissa varor; samt 

nr 533, av herrar Alexanderson och 
Ernulf, angående räntan vid restitution 
av skatt.

Motionerna hänvisades till bevill
ningsutskottet.

Följande motioner anmäldes och lä
des på bordet:

nr 534, av herr Svenungsson m. fl., 
om avståndstagande från förföljelser 
mot kristna;

nr 535, av herrar Wikström och Lind
blad, om vidgat stöd till motståndsrö
relser;

nr 536, av herr Wikström m. fl., om 
bildande av en europeisk ungdomsfond 
inom Europarådet;
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nr 537, av herr Andersson, Ingvar, 
m. fl., om proportionellt val av styrelse 
för kommunala bolag och stiftelser;

nr 538, av herrar Axelson och Ska- 
gerlund, om proportionellt val av nämn
demän;

nr 539, av herr Bengtson m. fl., angå
ende den kommunala demokratin;

nr 540, av herr Bohman, om införan
de av kognatisk tronföljd;

nr 541, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
om förbud mot reklam för spritdrycker;

nr 542, av herr Kristiansson, Axel, 
m. fl., om sekretesskydd för vallängd;

nr 543, av herr Kristiansson, Axel, 
m. fl., om offentlig handläggning i sam- 
arbetsnämnderna inom kommunbloc
ken;

nr 544, av herr Lidgard, om reglering 
i grundlag av det statliga utrednings
väsendet;

nr 545, av herrar Lindblad och Wfr- 
tén, om sänkning av rösträtts- och myn
dighetsåldern;

nr 546, av fru Olsson, Elvy, om sänk
ning av rösträtts- och valbarhetsåldern;

nr 547, av fru Olsson, Elvy, och herr 
Bengtson, angående konsumentupplys
ning;

nr 548, av herrar Sveningsson och 
Svenungsson, om ökat skydd för val
hemligheten;

nr 549, av herr Tistad m. fl., angåen
de utlandssvenskarnas rösträtt;

nr 550, av herr Andersson, Ingvar, 
m. fl., om statsbidrag till utvecklingsbi
stånd genom missionen;

nr 551, av herr Bengtson m. fl., om 
femdagarsvecka inom försvaret;

nr 552, av herr Eriksson, Olle, i an
ledning av Kungl. Maj :ts framställning 
om anslag till Försvarets personalvård: 
Fritidsverksamhet in. m.;

nr 553, av herr Eriksson, Olle, och 
herr Larsson, Thorsten, om en översyn 
av de värnpliktigas sociala förmåner;

nr 554, av herr Hansson m. fl., angå
ende biståndet till Nordvietnam;

nr 555, av herrar Lindblad och Axel
son, angående förmånerna till de värn
pliktiga, m. m.;

nr 556, av fru Lindström m. fl., om 
vidgat svenskt utvecklingssamarbete 
med Kuba;

nr 557, av herr Möller m. fl., angåen
de u-landshjälpen;

nr 558, av herr Nilsson, Yngve, och 
herr Svenungsson, om anläggande i u- 
länderna av s. k. fryskedjor för svensk 
överskottsfisk;

nr 559, av herr Olsson, Ernst, och 
fröken Pehrsson, om förbättrade studie
möjligheter för värnpliktiga;

nr 560, av herr Ottosson m. fl., angå
ende garantier för investering i u-land;

nr 561, av herr Strandberg, om höj
ning av vissa anslag för försvarets ut
bildningsverksamhet;

nr 562, av herr Svanström, om. sam
ma förmåner åt värnpliktiga som åt ci- 
vilanställda, m. m.

nr 563, av herr Svanström m. fl., om 
lön till värnpliktig;

nr 564, av herr Svanström m. fl., om 
ett permanent kansli för värnpliktsriks- 
dagen, m. m.;

nr 565, av herr Werner, om minsk
ning av försvarskostnaderna;

nr 566, av herrar Wikström och Lind
blad, om krediter till Zambia;

nr 567, av herr Åkerlund m. fl., an
gående det humanitära biståndet till 
Vietnam;

nr 568, av herr Andersson, Birger, 
m. fl., om inrättande vid Göteborgs uni
versitet av en personlig professur i 
plastikkirurgi för docenten Bengt Jo
hansson;

nr 569, av herr Andersson, Ingvar, 
och herr Blomquist, om fördelning av 
folkhögskolornas driftkostnader mel
lan olika landstingsområden, m. m.;

nr 570, av herr Andersson, Ingvar, 
och herr Pettersson, Karl, angående den 
andliga vården vid sjukhusen;

nr 571, av herr Andreasson och herr 
Olsson, Johan, om obligatorisk infor
mation i grundskolan om de handikap
pades problem;

nr 572, av herr Axelson m. fl., om 
forskarutbildning i historia vid univer
sitetsfilialen i Karlstad;
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nr 573, av herr Bohman in. fl., angå
ende grundskolans målsättning, m. m.;

nr 574, av herr Brundin, om utvidgad 
undervisning i musikvetenskap vid Gö
teborgs universitet;

nr 575, av herr Brundin m. fl., om 
upptagande av transportteknik m. fl. 
ämnen i läroplanen för mellanskolan, 
m. m.;

nr 576, av herr Dahlberg m. fl., om 
inrättande av en professur i historia, 
särskilt de svenska folkrörelsernas his
toria;

nr 577, av herr Eriksson, Olle, och 
herr Svanström, om vidareutbildning 
för elitidrottsmän;

nr 578, av fru Florén-Winther, om in
rättande av en professur i utvecklings
psykologi för barn och ungdom, m. m.;

nr 579, av fru Florén-Winther, om ob
ligatorisk förskola;

nr 580, av fru Hamrin-Thorell, om in
rättande av en professur i psykofarma- 
kologi vid Uppsala universitet;

nr 581, av herrar Helén och Bengt
son, angående vuxenutbildningen;

nr 582, av herr Jansson, Paul, och 
herr Johansson, Tage, om en allmän 
översyn av timplanerna för vuxenut
bildningen;

nr 583, av fru Landberg m. fl., angå
ende läroplaner för mellanskolan;

nr 584, av herr Larsson, Lars, m. fl., 
angående läromedel inom vuxenutbild
ningen;

nr 585, av herr Larsson, Thorsten, 
i anledning av Kungl. Maj:ts framställ
ning om anslag till Bidrag till Special
gymnasiet för lantbruks-, mejeri- och 
skogsstuderande;

nr 586, av herr Larsson, Thorsten, 
om inrättande av tjänster för kuratorer 
och psykologer vid folkhögskolor;

nr 587, av herr Larsson, Thorsten, 
och herr Olsson, Johan, om studiestöd 
till döva vid genomgång av folkhögsko
lekurs m. in.;

nr 588, av herr Larsson, Thorsten, 
och herr Wirtén, om obligatorisk för
skola;

nr 589, av herr Larsson, Thorsten, 
m. fl., om ökad möjlighet till befrielse 
från det nionde skolåret;

nr 590, av herr Larsson, Thorsten, 
m. fl., om obligatorisk undervisning i 
samhällskunskap i mellanskolan, m. m.;

nr 591, av herr Larsson, Thorsten, 
m. fl., om ökade resurser för elevvård 
in. in.;

nr 592, av herrar Lidgard och Ernulf, 
om inrättande av en professur i sjörätt 
och annan transporträtt;

nr 593, av herrar Lidgard och Ernulf, 
om forskarassistenttjänster vid de juri
diska fakulteterna;

nr 594, av herr Lidgard m. fl., angå
ende disciplinen i skolorna;

nr 595, av fru Lundblad, Grethe, an
gående skolmiljön;

nr 596, av fru Lundblad, Grethe, och 
herr Dahlberg, om inrättande av huvud
lärartjänster vid specialskola;

nr 597, av fru Lundblad, Grethe, och 
herr Nyquist, om ökad specialistutbild
ning inom odontologin;

nr 598, av fru Lundblad, Grethe, 
m. fl., angående socionomutbildningen;

nr 599, av fröken Mattson in. fl., an
gående skolornas utrustning för elever
nas fritidsaktiviteter;

nr 600, av herr Mattsson och herr 
Ohlsson, Ebbe, om statsbidrag till Emi
grantinstitutet;

nr 601, av herr Nilsson, Nils, m. fl., 
om muntlig undervisning vid gymnasie- 
filialer;

nr 602, av herrar Nyman och Stefan- 
son, angående forskningspolitiken;

nr 603, av herr Nyquist m. fl., angå
ende den högre tekniska utbildningen i 
Norrland;

nr 604, av fru Ohlsson, Lilly, om lä
karutbildning för sjuksköterskor;

nr 605, av fru Olsson, Elvy, om ökad 
skolutbildning för psykiskt handikap
pade barn;

nr 606, av fru Olsson, Elvy, och herr 
Gustafsson, Nils-Eric, angående forsk
ningen om hjärt- och kärlsjukdomar;

nr 607, av fru Olsson, Elvy, och fru 
Hamrin-Thorell, om vidgad kostupp
lysning;

nr 608, av herr Olsson, Johan, om 
förläggande till tätort i Hälsingland av 
filial till teknisk högskola;
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nr 609, av fröken Pehrsson m. fl., i 
anledning av Kungl. Maj:ts framställ
ning om anslag till Bidrag till vissa för
äldraorganisationer;

nr 610, av fröken Pehrsson m. fl., om 
benämningen ungdomsskola på de gym
nasiala skolorna;

nr 611, av fröken Pehrsson m. fl, om 
införande av familjekunskap som obli
gatoriskt ämne i mellanskolan;

nr 612, av herr Pettersson, Georg, 
m. fl., om inrättande av en marinbiolo
gisk fältstation på Gotland;

nr 613, av herr Pettersson, Karl, m. fl., 
angående utbyggnaden av speciallärar
utbildningen;

nr 614, av herr Richardson, om för
söksverksamhet med samlad vuxenut
bildning i Skaraborgs län;

nr 615, av herr Richardson och herr 
Larsson, Thorsten, angående arbetsmil
jön i skolan;

nr 616, av herr Richardson in. fl., an
gående forskarutbildningen;

nr 617, av herr Schött, om ökad möj
lighet till befrielse från åttonde och 
nionde skolåret;

nr 618, av herr Schött m. fl., om 
statsbidrag till lokaler för simundervis- 
ning;

nr 619, av herr Schött m. fl., om an
slag till simundervisning vid lärarhög
skolorna;

nr 620, av herr Stefanson m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj:ts framställning 
om anslag till Främjande av lärlingsut
bildning hos hantverksmästare m. m.;

nr 621, av fröken Stenberg, om inrät
tande av en tjänst som universitetslek
tor i spanska vid Göteborgs universitet;

nr 622, av fröken Stenberg m. fl., an
gående utbyggnaden av den humanis
tiska forsknings- och utbildningsorga
nisationen vid universitetet i Umeå;

nr 623, av fröken Stenberg m. fl., om 
inrättande vid Lunds universitet av en 
personlig forskartjänst i oraldiagnostik 
för docenten I. Brynolf;

nr 624, av herr Strandberg, angående 
tidpunkten för avveckling av folkskole- 
seminariet i Haparanda;

nr 625, av herr Svanström och herr

Gustafsson, Nils-Eric, angående förut
sättningarna för övergång till skola av 
typ B 2;

nr 626, av herr Svanström m. fl., om 
försöksverksamhet inom vuxenutbild
ningen för jordbrukare m. fl.;

nr 627, av herr Svenungsson m. fl., 
om statsbidrag till Restenässkolan;

nr 628, av herr Sörenson m. fl., angå
ende socionomutbildningen;

nr 629, av fru Wallentheim m. fl., om 
ökad manlig rekrytering till vårdyrken;

nr 630, av herr Wallmark, angående 
planeringen av lokaler för icke-labora- 
tiva institutioner vid universitet m. fl. 
läroanstalter;

nr 631, av herr Wallmark och frö
ken Stenberg, om ökad utbildning av 
skolledare;

nr 632, av herr Wallmark m. fl., an
gående inverkan av enheternas storlek 
på trivseln m. in. i skolorna;

nr 633, av herr Wallmark m. fl., an
gående socionomutbildningen;

nr 634, av herr Wallmark m. fl., an
gående elevvården i skolorna;

nr 635, av herr Wallmark m. fl., om 
kostnadsfri undervisning för vuxna med 
läs- och skrivsvårigheter;

nr 636, av herr Wanhainen, angående 
körkortsutbildningen;

nr 637, av herr Wikström, angående 
elevvården i skolorna;

nr 638, av herr Wirtén och herr Lars
son, Thorsten, i anledning av Kungl. 
Maj :ts framställning om anslag till Bi
drag till hälso- och sjukvård för stu
derande;

nr 639, av herrar Wirtén och Ri
chardson, angående den postgymnasia
la utbildningen;

nr 640, av herr Wirtén m. fl., om för
läggande av socionomutbildningen till 
Jönköping;

nr 641, av herr Wirtén m. fl., om 
statsbidrag till Grännaskolan;

nr 642, av herr Alexanderson, angå
ende statsbidraget till drift av barnstu
gor;

nr 643, av herr Alexanderson m. fl., 
angående skyldigheten att tillhandahål
la lokaler för underrätterna;



Onsdagen den 28 januari 1970 em. Nr 4 23
nr 644, av herrar Annerås ocli Ska- 

gerlund, angående utbetalningen av fa
miljebidrag till värnpliktiga;

nr 645, av herr Bengtson in. fl., om 
vidgad och fördjupad länsdemokrati;

nr 646, av herr Carlsson, Eric, m. fl., 
i anledning av Kungl. Maj :ts framställ
ning om anslag till Allmänna bered
skapsarbeten m. m.;

nr 647, av herr Dahlberg, om åtgär
der för att underlätta anställning av 
äldre arbetskraft;

nr 648, av herrar Dahlberg och Wan- 
hainen, om rätt för viss äldre arbets
kraft att erhålla oreducerat omställ- 
ningsbidrag;

nr 649, av herr Dahlberg m. fl., an
gående bostadstillägg för personer som 
sammanlever under äktenskapsliknan- 
de förhållanden;

nr 650, av herr Eriksson, Olle, om 
samlings- och hobbylägenheter i bo
stadsområden, m. m.;

nr 651, av fru Florén-Winther, om åt
gärder för att minska frekvensen av 
hjärtinfarkt;

nr 652, av fru Florén-Winther, om in
rättande av en tjänst som barnpsykolog 
vid socialstyrelsen;

nr 653, av herr Gei jer, Arne, och herr 
Johansson, Knut, om utjämning av bo
endekostnaderna;

nr 654, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
angående de arbetsmarknadspolitiska 
flyttningsbidragen;

nr 655, av fru Hamrin-Thorell m. fl., 
om ökat stöd åt handikappade;

nr 656, av herrar Helén och Bengt
son, angående trafikövervakningen;

nr 657, av herr Högström m. fl., angå
ende den kommunala bostadsförmed
lingen;

nr 658, av herr Högström m. fl., om 
ändrade villkor för erhållande av bo
sättningslån;

nr 659, av herr Jacobsson, Per, om 
upprustning av bostadshus för äldre 
arbetskraft i avfolkningsbygder;

nr 660, av herr Johansson, Tage, och 
herr Jansson, Paul, om ändrade grun
der för statsbidrag till klientersättning 
vid arbetsprövning;

nr 661, av herr Karlsson, Göran, om 
vidgad rätt till invalidbostadsbidrag;

nr 662, av herr Karlsson, Göran, och 
fru Lundblad, Grethe, om ett statligt fö
retag för tillverkning av tekniska hjälp
medel för handikappade;

nr 663, av fru Landberg och herr 
Augustsson, angående maximibeloppen 
för de räntefria stående förbättringslå- 
nen;

nr 664, av fru Landberg m. fl., om 
förbättrad yrkesutbildning för frigivna;

nr 665, av fru Landberg m. fl., angå
ende återbetalningen av förbättrings
lån;

nr 666, av herr Larsson, Nils Theo- 
dor, och herr Schött, angående bostads- 
byggnadskvoten för Kalmar län;

nr 667, av herr Lindblad, om inrät
tande i Gruvberget av en kursgård för 
kriminalvår dsklientel;

nr 668, av fru Lundblad, Grethe, om 
statligt stöd till fritidslokaler i äldre 
hus;

nr 669, av fru Lundblad, Margit, m. fl., 
angående statsbidraget till kommunala 
bostadstillägg;

nr 670, av fröken Mattson, om för
stärkning av lekmannainslaget i medi- 
cinalväsendets ansvarsnämnd;

nr 671, av fröken Mattson, om för
söksverksamhet med s. k. tvåstegsutbild- 
ning;

nr 672, av herr Mattsson, om ökade 
möjligheter till bostadslån för förvärv 
eller ombyggnad av egnahem;

nr 673, av herr Ohlsson, Ebbe, m. fl., 
om bibehållande av länsbrandinspek- 
törsorganisationen;

nr 674, av fru Ohlsson, Lilly, m. fl., 
om vissa familjepolitiska åtgärder;

nr 675, av fru Olsson, Elvy, om en 
befolkningspolitisk riksplanering;

nr 676, av fru Olsson, Elvy, och fru 
Hamrin-Thorell, om ökat stöd åt in
vandrare;

nr 677, av fru Olsson, Elvy, och herr 
Lindblad, om statsbidrag till Riksför
bundet för kriminalvårdens humanise- 
ring;

nr 678, av herr Olsson, Erik, och herr
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Andersson, Ivar, angående omfördel- 
ningslånen till bostadsbyggande;

nr 679, av herr Olsson, Erik, m. fl., 
om statligt bidrag till handikappade för 
anskaffande av särskilt kostsamma 
hjälpmedel;

nr 680, av herr Olsson, Johan, och 
herr Nilsson, Nils, angående närings- 
hjälpen åt handikappad;

nr 681, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
om statligt stöd till företagareförening
ar för förbättrad företagsrådgivning;

nr 682, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
angående sjukhuslokaliseringen;

nr 683, av herr Palm och fru Land
berg, om inrättande av en befattning 
som socialattaché i Tokyo;

nr 684, av fröken Pehrsson, i anled
ning av Kungl. Maj :ts framställning om 
anslag till Efterutbildning av viss sjuk
vårdspersonal m. m.;

nr 685, av fröken Pehrsson och herr 
Eriksson, Olle, om statsbidrag till glas
ögon;

nr 686, av fröken Pehrsson och herr 
Kristiansson, Axel, om statsbidrag till 
handikappad för erforderlig ändring av 
motorfordon;

nr 687, av herr Pettersson, Harald, 
m. fl., om ändrade grunder för det stat
liga partistödet;

nr 688, av herrar Skagerlund och 
Axelson, om överförande till landsting
en av det regionala huvudmannaskapet 
för hemkonsulentverksamheten;

nr 689, av herr Skärman m. fl., om 
statsbidrag till anskaffande av hörsel
tekniska hjälpmedel i samlingslokaler;

nr 690, av herr Skärman m. fl., angå
ende lantmäteritaxan;

nr 691, av herr Stefanson, om ökad 
decentralisering till länsorgan av den 
statliga förvaltningen;

nr 692, av herr Stefanson m. fl., an
gående företagareföreningarnas hant
verks- och industrilån;

nr 693, av fröken Stenberg, om för
bättrad internationell yrkesvägledning 
m. m.;

nr 694, av herr Strandberg, om höj
ning av grundbidragen vid utbildning 
genom arbetsmarknadsstyrelsen;

nr 695, av herr Strandberg m. fl., om 
bidrag av AMS-medel till samer;

nr 696, av herr Sundin, om vägför- 
bättringar i Norrland genom bered
skapsarbeten;

nr 697, av herr Svanström, om ut
byggnad av sjöpolisverksamheten;

nr 698, av herr Wallmark m. fl., om 
yrkesvägledning för akademiker;

nr 699, av herr Wikström och fru 
Hamrin-Thorell, angående invandrings
politiken;

nr 700, av herrar Wikström och Ri- 
chardson, om statsbidrag till romersk
katolska m. fl. församlingar för kura- 
tiva insatser bland invandrare;

nr 701, av herr Wikström m. fl., om 
statsbidrag till föreningen Adoptions- 
centrum;

nr 702, av herr Andersson, Axel, 
m. fl., om samordning av den lokalise- 
ringspolitiska och den trafikpolitiska 
målsättningen;

nr 703, av herr Andersson, Axel, 
in. fl., angående samordningen av lands
vägs- och järnvägstransporter;

nr 704, av herr Andersson, Ingvar, 
och herr Eskilsson, angående ogräsbe
kämpningen på vägrenar;

nr 705, av herr Bengtson, angående 
den framtida finansieringen av radio 
och television;

nr 706, av herr Bengtson m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj :ts framställningar 
om anslag till de statliga vägarna;

nr 707, av herr Brundin, om åtgär
der mot nedskräpning längs vägarna;

nr 708, av herr Carlsson, Eric, om en 
utjämning av telefontaxorna;

nr 709, av herr Carlsson, Eric, och 
herr Nilsson, Nils, angående vägbyggan
det i Kopparbergs län;

nr 710, av herr Eriksson, Olle, angå
ende inrikessjöfarten m. m.;

nr 711, av fru Florén-Winther, om 
rätt för riksdagen att tillsätta Radio
nämnden, m. m.;

nr 712, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
m. fl., om enhetlig telefontaxa i hela 
landet;

nr 713, av herr Gustafsson, Nils-Eric,
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m. fl., om anskaffande av ytterligare en 
statsisbrytare;

nr 714, av herrar Helén och Bengt
son, om åtgärder för att öka trafiksä
kerheten;

nr 715, av herr Jacobsson, Per, angå
ende järnvägspolitiken;

nr 716, av herr Karlsson, One, och fru 
Lundblad, Grethe, angående statens 
järnvägars lönsamhet;

nr 717, av herr Levin, om slopande 
av licensavgifterna för radio och TV;

nr 718, av herr Mattsson m. fl., om 
utvidgning av studeranderabatten vid 
tåg- och bussresor;

nr 719, av herr Mattsson m. fl., angå
ende statsbidraget till underhåll av en
skilda vägar;

nr 720, av fru Olsson, Elvy, om fria 
resor till fastlandet för den bofasta 
skärgårdsbefolkningen;

nr 721, av herr Olsson, Ernst, m. fl., 
om statsbidrag till hårdgöring av en
skild väg;

nr 722, av herr Olsson, Johan, och 
herr Pettersson, Axel Georg, om regio
nala järnvägsnämnder;

nr 723, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
om snabbare utbyggnad av vägnätet in
om vissa regioner i lokaliseringspoli- 
tiskt syfte;

nr 724, av herr Pettersson, Karl, och 
herr Olsson, Erik, om byggande av öde
by gdsvägar i Jämtlands län;

nr 725, av herr Richardson, angående 
radio- och TV-verksamhetens framtida 
organisation och finansiering;

nr 726, av herr Richardson, angåen
de vägförbindelserna till kärnsjukhuset 
i Skövde;

nr 727, av herr Stefanson m. fl., om 
utredning angående järnvägarnas lön
samhet;

nr 728, av fröken Stenberg, i anled
ning av Kungl. Maj :ts framställning om 
anslag till Ersättning för viss rundra
dioverksamhet;

nr 729, av herr Strandberg, om för
djupning av farleden till Karlsborg;

nr 730, av herrar Strandberg och 
Brundin, om åtgärder för att öka flyg
säkerheten;

nr 731, av herr Strandberg och herr 
Pettersson, Karl, om en översyn av tele
verkets taxepolitik;

nr 732, av herr Strandberg och herr 
Pettersson, Karl, angående reseersätt
ningen till omplacerad arbetskraft;

nr 733, av herr Svanström, angående 
inträdesavgiften för telefonabonne
mang;

nr 734, av herr Svanström, om post
utdelning alla vardagar i hela landet;

nr 735, av herr Sveningsson, om 
minskning av anslagsramen för kapi
talutgifter inom kommunikationsdepar
tementets verksamhetsområde;

nr 736, av herr Werner, om överfö
rande till järnvägarna av tunga och 
långväga transporter;

nr 737, av herr Wirtén, om inrättan
de av en utredningsbyrå inom trafiksä- 
kerhetsverket;

nr 738, av herr Bengtson, om förläg
gande av ett kärnkraftverk till Norr
land;

nr 739, av herr Dahlberg m. fl., om 
pension åt rektorn Adrian Wennström;

nr 740, av herr Dahlén m. fl., om ökat 
stöd åt den inhemska turismen;

nr 741, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
om ökat stöd till ungdomsledarutbild- 
ningen;

nr 742, av fru Hamrin-Thorell, om 
en internationell dokumentationscentral 
för varufakta;

nr 743, av herr Hedström m. fl., om 
statsbidrag till Norrland Center;

nr 744, av herr Jacobsson, Gösta, an
gående kommunernas finanser;

nr 745, av herr Karlsson, Göran, om 
statsbidrag till handikapporganisatio
ner för utgivande av tidningar och tid
skrifter;

nr 746, av herr Karlsson, Göran, an
gående företagsdemokratin;

nr 747, av herrar Lidgard och Wik
ström, om anslag till sanering av fastig
heter inom Staden mellan broarna;

nr 748, av herr Lidgard m. fl., om an
slag till riksantikvarieämbetet för forn- 
lämningsregistret;

nr 749, av herr Lundin m. fl., om lo
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kalisering till Söderhamn av mynt- och 
medaljtillverkningen;

nr 750, av herr Olsson, Erik, m. fl., 
angående det statliga stödet till eldistri
butionen på landsbygden;

nr 751, av herr Olsson, Johan, och 
herr Larsson, Thorsten, i anledning av 
Kungl. Maj :ts framställningar om anslag 
till Bidrag till Svenska riksteatern och 
till Rikskonsertverksamhet;

nr 752, av herr Olsson, Johan, och 
herr Larsson, Thorsten, i anledning av 
Kungl. Maj :ts framställning om anslag 
till Bidrag till folkbibliotek;

nr 753, av herr Peterson, Eric, och 
herr Österdahl, om en översyn av reg
lerna för hustru- och bostadstillägg, 
m. m.;

nr 754, av herr Pettersson, Arne, 
m. fl., om åtgärder för att stimulera till 
ökad användning av fruktdrycker;

nr 755, av herr Pettersson, Harald, 
m. fl., angående stödet till ungdoms
organisationernas centrala verksamhet;

nr 756, av herrar Stefanson och An- 
nerås, i anledning av Kungl. Maj :ts 
framställning om anslag till Patent- och 
registreringsverket;

nr 757, av herrar Stefanson och Ern- 
ulf, om konkurrens på lika villkor mel- 
len statliga och enskilda företag;

nr 758, av herrar Stefanson och 
Mattsson, om löpande statistiska under
sökningar av konsumenternas inköps- 
planer;

nr 759, av herr Stefanson m. fl., i 
anledning av Kungl. Maj :ts framställ
ning om anslag till Statens institut för 
företagsutveckling: Bidrag till främjan
de av företagsutveckling m. m.;

nr 760, av fröken Stenberg och herr 
Strandberg, angående turismen i övre 
Norrland;

nr 761, av herr Sundin, om anläggan
de av pipelines från Trondheimsfjorden 
till Sundsvall;

nr 762, av herr Svanström, angående 
stödet till dagspressen;

nr 763, av herr Wallmark, i anledning 
av Kungl. Maj:ts framställning om an
slag till Styrelsen för teknisk utveck
ling: Teknisk forskning och utveckling;

nr 764, av herr Wallmark, angående 
katastrofberedskapen mot störningar i 
eldistributionen;

nr 765, av herr Wikström, om stats
bidrag till Svenska barnboksinstitutet;

nr 766, av herr Åkerlund, om rätt att 
anlita valfri resebyrå vid resa i statlig 
tjänst;

nr 767, av herr Åkerlund, angående 
kontrollen av atomenergiverksamheten 
i Sverige, m. m.;

nr 768, av herr Åkerlund, om avslag 
på Kungl. Maj:ts framställning om an
slag till Teckning av aktier i ett bolag 
för produktion och försäljning av sjuk
vår dsutrustning m. m.;

nr 769, av herr Andersson, Ingvar, 
och herr Svenungsson, om uppskov med 
ikraftträdandet av de nya taxerings
värdena å jordbruksfastighet;

nr 770, av herr Axelson m. fl., om 
vissa alkoholpolitiska åtgärder;

nr 771, av herr Bengtson, angående 
beskattningen av idrottsföreningar och 
andra ideella föreningar;

nr 772, av herr Bohman m. fl., an
gående den planerade skattereformen;

nr 773, av herrar Brundin och Åker
lund, om lika beskattning av ekonomis
ka föreningar och aktiebolag;

nr 774, av herr Carlsson, Eric, och 
herr Bengtson, om åtgärder mot miss
bruk av Öl;

nr 775, av herr Carlsson, Eric, och 
herr Svanström, angående traktorbe
skattningen;

nr 776, av herr Dahlén, angående be
skattningen av multinationella företag;

nr 777, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
om förbättrad information angående 
skattelagar och deklaration;

nr 778, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
om lagstadgad minimiålder för inköp 
av Öl i detaljhandeln;

nr 779, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
m. fl., om skatt på utlandsresor;

nr 780, av herr Jacobsson, Gösta, 
m. fl., angående fastighetstaxeringen, 
m. m.;

nr 781, av herr Jonsson m. fl., om 
återbekommande av skatt vid tillfällig 
avregistrering av motorfordon;
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nr 782, av herr Karlsson, Göran, om 
beskattning av spelautomater;

nr 783, av herr Kristiansson, Axel, 
angående värderingen av jordbruksfas
tighet vid förmögenhetsbeskattningen;

nr 784, av herr Larsson, Thorsten, 
och herr Eriksson, Olle, om höjning av 
det extra avdraget för inkomst av kapi
tal;

nr 785, av herr Lidgard, om vidgad 
rätt att vid beskattningen göra avdrag 
för utgivande av underhållsbidrag, 
m. m.;

nr 786, av herr Olsson, Manne, m. fl., 
angående beskattningen av fritidshus;

nr 787, av herr Schött, angående tid
punkten för ansökan om jämkning av 
preliminär skatt;

nr 788, av herrar Skagerlund och 
Axelson, om beräkningen av det be
skattningsbara värdet av naturaförmån;

nr 789, av herrar Stefanson och Ern- 
ulf, om skyldighet för offentlig myn
dighet och affärsdrivande verk att er
lägga mervärdeskatt;

nr 790, av herr Stefanson m. fl., angå
ende investeringsfondernas användning 
i miljövårdande syfte;

nr 791, av herrar Strandberg och 
Brundin, angående tullklareringen av 
flygplan;

nr 792, av herr Strandberg in. fl., om 
förhöjt avdrag för resor till och från 
arbetsplatsen för skattskyldiga i norr- 
landslänen;

nr 793, av herr Sundin, om använ
dande av investeringsfonderna i lokali- 
seringspolitiskt syfte;

nr 794, av herr Svanström, om un
dantag från mervärdeskatt för fiske
kort;

nr 795, av herr Svanström, om skyl
dighet för skattemyndighet att utan an
sökan särbeskatta äkta makar;

nr 796, av herr Svanström, om pre- 
miering vid beskattningen av visst spa
rande;

nr 797, av herr Svenungsson m. fl., 
angående beskattningen av realisations
vinst vid avyttring av vissa jordbruks
fastigheter;

nr 798, av herr Werner, om översyn

av lagen om tillsyn över stiftelser, 
m. m.;

nr 799, av herrar Wirtén och Ri- 
chardson, om tullättnader för färdig
produkter som importeras från u-län- 
derna;

nr 800, av herr Wååg och herr Pe
tersson, Bertil, om åtgärder mot skatte
flykt av utländska företag i Sverige;

nr 801, av herr Åkerlund och herr 
Carlsson, Eric, om undantagande från 
beskattning som naturaförmån av fritt 
bränsle från egen fastighet;

nr 802, av herr Andersson, Ingvar, 
m. fl., angående konsekvenserna av den 
pågående näringslivslokaliseringen och 
befolkningsomflyttningen;

nr 803, av herr Annerås m. fl., om 
vidgad återlånerätt från allmänna pen
sionsfonden;

nr 804, av herr Augustsson och herr 
Karlsson, Helge, angående ledamotsan- 
talet i riksdagens besvärsnämnd, m. m.;

nr 805, av herr Bengtson, om anslag 
för en dokumentärfilm om tvåkammar
riksdagen;

nr 806, av herr Bengtson, om ökad 
representation för riksdagen vid bo
lagsstämma i statsföretag;

nr 807, av herr Bengtson m. fl., om 
ökad rationalisering inom den offent
liga sektorn;

nr 808, av herr Bengtson m. fl., om 
åtgärder för att fördjupa företagsdemo
kratin;

nr 809, av herr Bohman m. fl., om åt
gärder för att fördjupa företagsdemo
kratin, m. in.;

nr 810, av herr Brundin, om inrät
tande av en riksdagens informations
tjänst;

nr 811, av herr Brundin, om riksda
gens medverkan vid planeringen av den 
framtida industrilokaliseringen;

nr 812, av herrar Dahlén och Wir
tén, om ökad insyn i enskilda och stat
liga företag;

nr 813, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
m. fl., angående kapitalmarknadens 
funktion och kreditpolitiska effekt på 
den regionala balansen;

nr 814, av herrar Helén och Bengt
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son, angående den ekonomiska politi
ken;

nr 815, av herr Hermansson m. fl., 
i anledning av Kungl. Maj:ts proposi
tion 1969:171, med förslag till lag om 
Sveriges allmänna hypoteksbank och 
om landshypoteksföreningar, m. m.;

nr 816, av herr Jacobsson, Gösta, 
m. fl., om vissa restriktioner i licensgiv- 
ningen inom ramen för GATT och 
EFTA, m. m.;

nr 817, av herr Jacobsson, Per, om åt
gärder för att öka användningen av ved 
som råvara;

nr 818, av fru Landberg och herr 
Karlsson, Helge, angående tjänstebe- 
nämningen för riksdagens biträdande 
jurister;

nr 819, av herr Larsson, Thorsten, 
m. fl., om ett temporärt pris- och löne
stopp;

nr 820, av fru Olsson, Elvy, om de
centralisering av bebyggelsestrukturen, 
m. m.;

nr 821, av herr Ottosson m. fl., angå
ende rätten till återlåning från allmän
na pensionsfonden;

nr 822, av herr Peterson, Eric, om an
del för löntagarna i företagens lång
siktiga sparande;

nr 823, av herr Petersson, Bertil, 
m. fl., om införande av etablerings- och 
investeringskontroll;

nr 824, av herr Petersson, Bertil, 
m. fl., om möjlighet för staten att över
gångsvis överta driften av företag i kon
kurs;

nr 825, av herr Stefanson och herr 
Peterson, Eric, om ett värdefast statligt 
obligationslån;

nr 826, av herr Strandberg, om regio
nalpolitiska insatser i Norrbotten;

nr 827, av herrar Strandberg och Hu- 
binette, angående Sveriges Investerings- 
bank AB;

nr 828, av herr Svanström och herr 
Olsson, Ernst, om utredning angående 
företagsdemokratin;

nr 829, av herr Wallmark och herr 
Larsson, Lars, om ökad service åt riks
dagens ledamöter;

nr 830, av herrar Annerås och Ska-

gerlund, om förbud mot ljuddämpare 
på jaktgevär;

nr 831, av herr Bengtson, om änd
rade straffbestämmelser inom försvaret;

nr 832, av herr Brundin, om under
lättande av inträde i svenska kyrkan för 
evangelisk-lutherska invandrare;

nr 833, av herr Eriksson, Olle, m. fl., 
om sänkning av myndighetsåldern, 
m. m.;

nr 834, av herr Ernulf, om ersättning 
av allmänna medel till god man i vissa 
fall;

nr 835, av herr Jacobsson, Gösta, och 
herr Bohman, angående ärekränkning 
av juridisk person;

nr 836, av herr Larsson, Åke, m. fl., 
angående ersättningen av allmänna me
del till vittnen m. fl.;

nr 837, av herr Lidgard m. fl., an
gående förutsättningarna för överläm
nande till särskild vård enligt brotts
balken;

nr 838, av herr Lindblad och herr 
Peterson, Eric, angående påföljden för 
butikssnatterier;

nr 839, av herr Olsson, Johan, angå
ende formerna för internationella över
enskommelsers införlivande med svensk 
rätt;

nr 840, av herr Pettersson, Axel Ge
org, och fröken Pehrsson, angående det 
allmännas skadeståndsansvar vid medi
cinsk behandling;

nr 841, av herr Pettersson, Karl, om 
skyldighet för kommun att ombesörja 
renhållning å gångbana;

nr 842, av herr Stefanson m. fl., i 
anledning av Kungl. Maj :ts proposition 
1969:168 med förslag till mönster
skyddslag, m. in.;

nr 843, av herr Svanström och herr 
Olsson, Ernst, om upphävande av det 
militära arreststraffet;

nr 844, av herr Svanström m. fl., an
gående ersättningen till vittne vid dom
stol;

nr 845, av herrar Tistad och Ernulf, 
angående försäkringsskyddet för förare 
av statligt motorfordon;

nr 846, av herr Wikström, om med
borgarvittnen vid polisförhör, m. m.;
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nr 847, av herr Åkesson m. fl., om 
en översyn av lagen om försäkringsav
tal;

nr 848, av herrar Annerås och Ska- 
gerlund, angående bostadsbidragen till 
värnpliktiga;

nr 849, av herr Bengtson m. fl., om 
en garanterad minimiinkomst;

nr 850, av herr Dahlberg, om behörig
het för anställd att vara ledamot i för
säkringskassas styrelse;

nr 851, av herr Dahlberg m. fl., om 
rätt för ägare till hyresfastighet att i 
vissa fall räkna del av hyra som pen- 
sionsgrundande inkomst;

nr 852, av herr Dahlén m. fl., om rätt 
till en längre sammanhängande ledighet 
från arbete;

nr 853, av fru Florén-Winther och 
herr Strandberg, om en efter arbetsta
garens ålder variabel semestertid;

nr 854, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
om hemresetillägg för vissa studerande;

nr 855, av fru Hamrin-Thorell m. fl., 
om ökat stöd åt handikappade;

nr 856, av herrar Jonsson och Nor
berg, om förbättrat skydd mot yrkes
skada genom förgiftning;

nr 857, av herr Karlsson, Göran, om 
införande av en särskild rehabiliterings- 
försäkring;

nr 858, av herr Kristiansson, Axel, 
och fröken Pehrsson, angående social
försäkringsskyddet för företagare och 
fria yrkesutövare;

nr 859, av herr Larfors m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj :ts proposition 
nr 5, med förslag till allmän arbetstids
lag, m. m.;

nr 860, av herr Larsson, Thorsten, 
och herr Olsson, Johan, angående det 
studiesociala stödet;

nr 861, av herr Lidgard m. fl., om 
lika beteckning i lag för arbetare och 
tjänstemän;

nr 862, av herr Lindblad, om sänk
ning av åldersgränsen för hustrutillägg;

nr 863, av fru Lundblad, Grethe, och 
herr Dahlberg, om rätt till ersättning 
från försäkringskassa för behandling 
genom psykolog;

nr 864, av fru Lundblad, Grethe,

in. fl., om kommunalt bostadstillägg vid 
retroaktiv hyreshöjning;

nr 865, av herr Mårtensson och fru 
Ohlsson, Lilly, om studiesocialt stöd till 
ungdom i yrkesutbildning;

nr 866, av herr Mårtensson m. fl., an
gående det kommunala bostadstillägget 
till pensionärer;

nr 867, av herr Nilsson, Ferdinand, 
och herr Gustafsson, Nils-Eric, angåen
de tillämpningen av arbetarskyddslagen 
på personaltransporter;

nr 868, av herr Nilsson, Ferdinand, 
in. fl., om lagstadgad skyldighet för fö
retag att varsla om driftinskränkning 
eller företagsnedläggning;

nr 869, av fru Olsson, Elvy, om fri
villig tilläggssjukpenning vid barns
börd, m. m.;

nr 870, av fru Olsson, Elvy, angående 
reglerna för tilläggssjukpenning vid ha
vandeskap;

nr 871, av fru Olsson, Elvy, och frö
ken Pehrsson, om försöksverksamhet 
med vård i hemmet av ungdomsvårds- 
skoleelev;

nr 872, av herr Persson, Yngve, m. fl., 
i anledning av Kungl. Maj:ts proposi
tion nr 5, med förslag till allmän arbets
tidslag, m. in.;

nr 873, av herr Persson, Yngve, m. fl., 
om sänkning av den allmänna pensions
åldern;

nr 874, av herr Petersson, Bertil, 
ni. fl., angående beräkningen av pen- 
sionsgrundande inkomst;

nr 875, av fröken Stenberg, angående 
försäljningen av giftiga växter;

nr 876, av fröken Stenberg, om höj
ning av åldersgränsen för bidragsför
skott;

nr 877, av herr Svanström, om varu
deklaration på tobaksvaror, m. m.;

nr 878, av herr Svenungsson, om rätt 
för kommun att föra talan mot föräld
rar om återvinning av ekonomiskt bi
drag till barn;

nr 879, av herr Werner, i anledning 
av Kungl. Maj :ts proposition nr 5, 
med förslag till allmän arbetstidslag, 
m. m.;

nr 880, av herr Åkerlund, i anledning
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av Kungl. Maj:ts proposition nr 5, med 
förslag till allmän arbetstidslag, m. m.;

nr 881, av herr Österdahl och herr 
Peterson, Eric, angående rätten att till
godoräkna enstaka arbetsdagar vid be
räkning av semester;

nr 882, av herr Österdahl och herr 
Peterson, Eric, om ersättning för rese
kostnader i samband med sjukgymnas
tik behandling;

nr 883, av herrar Alexanderson och 
Ernulf, om avslag på Kungl. Maj:ts för
slag om automatisk databehandling in- 
nom inskrivningsväsendet;

nr 884, av herr Alexanderson in. fl., 
i anledning av Kungl. Maj :ts proposi
tion 1969: 128, med förslag till fastig
hetsbildningslag;

nr 885, av herr Bengtson m. fl., i an
ledning av Kungl. Maj:ts proposition 
1969:128, med förslag till fastighets
bildningslag;

nr 886, av herr Bengtson in. fl., an
gående införande av ADB-system inom 
inskrivningsväsendet;

nr 887, av herr Dahlberg, om rätt att 
avlägga prov för körkort med automat- 
växlad bil;

nr 888, av herr Eriksson, Olle, och 
herr Pettersson, Harald, om rätt att av
lägga prov för körkort med automat- 
växlad bil;

nr 889, av fru Florén-Winther, om 
obligatorisk utrustning av motorfordon 
med första förband;

nr 890, av fru Florén-Winther, om 
lagstadgad säkerhetsdeklaration av mo
torfordon;

nr 891, av herr Hansson och herr 
Jansson, Paul, om skärpt ansvar för 
researrangör gentemot deltagare i säll
skapsresa till utlandet;

nr 892, av herr Jacobsson, Per, om 
prövning av personliga egenskaper och 
psykisk status vid ansökan om kör
kort;

nr 893, av herr Karlsson, Göran, om 
slopande av taxeringsbevis vid ansö
kan om lagfart;

nr 894, av herr Karlsson, Göran, och 
fru Lundblad, Grethe, om arbetslokalers 
anpassning för handikappade;

nr 895, av herr Karlsson, Helge, och 
herr Olsson, Erik, angående maximi- 
längden för motorfordon;

nr 896, av herr Karlsson, Ove, m. fl., 
om lagstadgat skydd för landskapsbil
den vid skogsavverkning;

nr 897, av herr Levin och herr Pe
tersson, Hans, angående kostnaderna 
för gatuhållning m. m. inom byggnads- 
planelagda områden;

nr 898, av herr Nilsson, Thorle, och 
herr Karlsson, Helge, om ett skogfritt 
område längs allmän väg;

nr 899, av herr Nilsson, Yngve, och 
herr Andersson, Ingvar, om vissa åtgär
der för att skydda ålbeståndet;

nr 900, av herr Nilsson, Yngve, och 
herr Andersson, Ingvar, angående visst 
försöksfiske i Blekinge län;

nr 901, av fru Olsson, Elvy, om de
klaration av tvättmedels fosfathalt;

nr 902, av herr Petersson, Hans, om 
effektivare skydd för fridlysta djur;

nr 903, av herr Pettersson, Arne, 
in. fl., angående belysningsutrustningen 
på motorfordon;

nr 904, av herr Pettersson, Karl Gus
tav, m. fl., angående uthyrning av bo- 
stadsrättslägenhet i andra hand;

nr 905, av herr Bichardson, om tids
begränsning av körkort;

nr 906, av herr Schött, om obligato
risk varningsanordning på backande 
lastbil;

nr 907, av fru Segerstedt Wiberg, an
gående reglerna för trafik med fritids
båtar;

nr 908, av herrar Skagerlund och 
Axelson, om obligatorisk reflexanord
ning för gående;

nr 909, av herr Skärman, i anledning 
av Kungl. Maj:ts proposition 1969:128, 
med förslag till fastighetsbildningslag;

nr 910, av fröken Stenberg, om över
syn av lagstiftningen angående utländsk 
medborgares rätt till fiske i svenskt 
vatten;

nr 911, av herr Svenungsson, om ett 
förenklat förfarande i vissa vattenmål;

nr 912, av herr Wanhainen, om rätt 
för kommun att hindra olämplig mark
exploatering;
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nr 913, av herrar Wirtén och Skär
man, om åtgärder mot vattenförore
ning från fartyg;

nr 914, av herr Andersson, Ingvar, 
angående lokaliseringen av veterinär
högskolan;

nr 915, av herr Andersson, Ingvar, 
m. fl., om förenkling och förbilligande 
av frökontrollen;

nr 916, av herr Andersson, Ingvar, 
in. fl., om inrättande av en tjänst som 
biträdande professor i jordbearbetning 
vid lantbrukshögskolan;

nr 917, av herr Andersson, Ivar, och 
herr Karlsson, Ove, om anslag ur jakt- 
vårdsfonden till Jägarnas riksförbund 
— Landsbygdens jägare;

nr 918, av herr Annerås m. fl., om 
statlig garanti för främjande av för- 
söksfiske, m. m.;

nr 919, av herr Bengtson m. fl., an
gående jordbrukspolitiken;

nr 920, av herr Bengtson m. fl., an
gående kompetensförhållandena inom 
den kommunala miljövården;

nr 921, av herrar Brundin och Lid- 
gard, angående fördelning av kostna
derna i anledning av miljöskador;

nr 922, av herr Carlsson, Eric, m. fl., 
om utbyggnad av skogshögskolans av
delning i Garpenberg;

nr 923, av herr Eskilsson, i anled
ning av Kungl. Maj :ts framställning om 
anslag till Bidrag till viss praktiskt ve
tenskaplig växtförädling;

nr 924, av herr Jacobsson, Per, om 
ökat stöd åt jordbruket i Norrland;

nr 925, av herrar Jonsson och Nor
berg, om åtgärder för bättre utnyttjan
de av skogsbilvägnätet;

nr 926, av herr Karlsson, Göran, 
m. fl., angående naturvårdsskyddet för 
Taberg;

nr 927, av herr Kristiansson, Axel, i 
anledning av Kungl. Maj :ts framställ
ning om anslag till Statens jordbruks
nämnds delfond: Lagring av jordbruks
produkter för beredskapsändamål;

nr 928, av herr Kristiansson, Axel, 
och herr Eriksson, Olle, om åtgärder 
för att åstadkomma bärkraftiga och ef
fektiva familjejordbruk;

nr 929, av herr Larsson, Thorsten, 
in. fl., om inrättande av en tjänst som 
statskonsulent vid lantbrukshögskolan;

nr 930, av herr Lindblad, om obliga
torisk rengöring av tankfartyg före av
gång från sista lossningshamn;

nr 931, av fru Lundblad, Margit, och 
herr Augustsson, om statsbidrag till 
Svenska grönsaksfrämjandet;

nr 932, av herr Nilsson, Yngve, om 
ökat anslag till förbättring av laxbestån
det i Mörrumsån;

nr 933, av herr Nilsson, Yngve, och 
herr Andersson, Ingvar, om vissa åtgär
der för att öka beståndet av havsöring;

nr 934, av herr Nilsson, Yngve, m. fl., 
om höjning av minimipriserna på fisk;

nr 935, av fru Olsson, Elvy, angående 
den kommunala miljövården;

nr 936, av fru Olsson, Elvy, angående 
kostnadsfördelningen inom miljövår
den;

nr 937, av fru Olsson, Elvy, angåen
de bestämmelserna om statsbidrag till 
avloppsreningsverk;

nr 938, av fru Olsson, Elvy, om en 
konferens mellan östersjöstaterna angå
ende föroreningen av Östersjön;

nr 939, av herr Olsson, Ernst, m. fl., 
om utbyggnad av den resistensbiologis
ka forskningen;

nr 940, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
angående stödet åt trädgårdsnäringen;

nr 941, av herr Pettersson, Harald, 
m. fl., om tidigare ianspråktagande av 
anslaget för utslaktningsbidrag;

nr 942, av herrar Schött och Strand
berg, om statligt stöd till försäkring av 
fiskebåtar och fiskeredskap;

nr 943, av herrar Skagerlund och 
Axelson, angående vissa prisreglerande 
åtgärder på jordbrukets område;

nr 944, av herrar Skagerlund och 
Axelson, om en översyn av skördeska- 
deförsäkringen;

nr 945, av herr Svanström och herr 
Carlsson, Eric, angående den jordbruks- 
politiska målsättningen;

nr 946, av herr Svenungsson, angåen
de anslagen till forskning och försöks
verksamhet inom jordbruket;
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nr 947, av herr Svenungsson m. fl., 
om visst stöd till det svenska räkfisket;

nr 948, av herr Åkerlund, om utred
ning angående behovet av naturvårds- 
områden, m. m.;

nr 949, av herr Andersson, Sten, och 
herr Karlsson, Ove, angående politiska 
opinionsundersökningar;

nr 950, av herr Augustsson och herr 
Karlsson, Helge, om jämlikhet mellan 
arbetare och tjänstemän, m. m.;

nr 951, av herr Bohman, om en sam
ordnad skärgårdspolitik i Stockholms 
skärgård;

nr 952, av herr Carlsson, Eric, och 
herr Nilsson, Nils, om åtgärder för att 
motverka skadeverkningarna av viss 
reklam;

nr 953, av herr Eriksson, Olle, om åt
gärder för att stimulera till gåvor för 
religiösa m. fl. ändamål;

nr 954, av herr Eriksson, Olle, om 
åtgärder för att stimulera den socialme
dicinska forskningen;

nr 955, av fru Florén-Winther, om 
åtgärder för att hindra utrotning av 
vissa djurarter;

nr 956, av fru Florén-Winther, angå
ende den fysiska riksplaneringen;

nr 957, av fru Florén-Winther, om 
försök med Hibitan i den profylaktiska 
tandvården;

nr 958, av fru Florén-Winther, om ef
fektivare vård av barn med ryggmärgs
bråck;

nr 959, av fru Florén-Winther och 
herr Åkerlund, om utarbetande av riks- 
normer för buller;

nr 960, av fru Florén-Winther m. fl., 
angående landsbygdshusmödrarnas si
tuation;

nr 961, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
om åtgärder för att stärka allmänhe
tens insyn i och inflytande över sam
hällsplaneringen ;

nr 962, av herr Gustafsson, Nils-Eric, 
och herr Olsson, Erik, om åtgärder mot 
trafikolyckor förorsakade av renar;

nr 963, av fru Hamrin-Thorell m. fl., 
om en ekonomisk värdering av arbetet 
med skötseln av ett hem;

nr 964, av herr Kaijser, angående an

ställningen av handikappade i statlig 
verksamhet;

nr 965, av herr Karlsson, Göran, och 
herr Palm, om åtgärder för att genom 
ideella organisationer stödja visning av 
kvalitetsfilm;

nr 966, av herr Lidgard m. fl., om åt
gärder för att underlätta processförfa
randet för döva och stumma;

nr 967, av herr Lindblad, om åtgär
der för att dokumentera den tekniska 
utvecklingen, m. m.;

nr 968, av herr Lindblad, om lagstift
ning mot könsdiskriminering på arbets
marknaden;

nr 969, av fröken Mattson m. fl., om 
en kartläggning av åldringarnas förhål
landen, m. m.;

nr 970, av herr Nilsson, Thorle, nt. fl., 
om förebyggande hälsovård;

nr 971, av fru Olsson, Elvy, angåen
de redovisningen av den ekonomiska 
utvecklingen;

nr 972, av fru Olsson, Elvy, angående 
uppsamling, destruktion och återvin
ning av industri- och hushållsavfall, 
m. m.;

nr 973, av herr Olsson, Erik, m. fl., 
om en översyn av stavningsreglerna;

nr 974, av herr Olsson, Johan, m. fl., 
om åtgärder för att öka tillgången på 
deltidsarbete;

nr 975, av fröken Stenberg, om för
bud mot nytillverkning och försäljning 
av icke gångbara svenska mynt;

nr 976, av fröken Stenberg och herr 
Jacobsson, Per, om anläggande av en 
rekreationsort i Vindelådalen;

nr 977, av herr Strandberg, om en 
utredning angående de äldres situation;

nr 978, av herr Strandberg, om inrät
tande av en frivillig samhällelig ser
vicetjänst;

nr 979, av herr Strandberg och fru 
Florén-Winther, om åtgärder i syfte att 
underlätta för anställda att deltaga i 
fackligt och politiskt arbete;

nr 980, av herr Svanström, angående 
likheten inför lagen;

nr 981, av herr Svanström m. fl., om 
statligt stöd till hembygdsföreningar för 
miljövårdsinsatser;
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nr 982, av herr Svenungsson, angåen
de den kristna etikens roll i uppfost
ran;

nr 983, av herr Svenungsson och herr 
Andersson, Ingvar, angående toaletter 
på järnvägsvagnar och långfärdsbus- 
sar;

nr 984, av herr Sörlin m. fl., om skyl
dighet för bilägare att svara för sjuk
vårdskostnader i anledning av trafik
olyckor;

nr 985, av fru Wallentheim m. fl., om 
åtgärder i syfte att öka den manliga re
kryteringen till vårdyrkena;

nr 986, av herr Wikström m. fl., om 
statligt stöd till ungdomsorganisationer
nas tidskrifter och internationella kon
taktverksamhet;

nr 987, av herr Wirmark, om stöd åt 
de fria och frivilliga organisationernas 
informationsverksamhet;

nr 988, av herrar Wirtén och Skär
man, om slutna toalettsystem på sta
tens järnvägars tåg;

nr 989, av herr Åkerlund, angående 
påföljden vid underlåtenhet att betala 
elavgift;

nr 990, av herr Pettersson, Harald, 
om lokaliseringsstöd till Vararegionen;

nr 991, av herr Svanström, angående 
reglerna för vikariatslön;

nr 992, av fru Florén-Winther, om 
förbättring av adoptivföräldrars ställ
ning;

nr 993, av herr Svanström, om infor
mation angående växters giftighet;

nr 994, av herr Lindblad, om obliga
torisk färdskrivare på motorfordon, 
m. m.; samt

nr 995, av herr Larsson, Thorsten, 
m. fl., om viss regional samordning av 
den statliga och kommunala samhälls
planeringen.

Nr 4 33

Herr ANDRE VICE TALMANNEN an
förde:

Jag ber att få meddela att antalet un
der den allmänna motionstiden avläm
nade motioner i år uppgår till 995. Det 
är det högsta antal motioner som något 
år avlämnats i kammaren vid den all
männa motionstidens utgång. I fjol av
lämnades 890 motioner, vilket då var 
ett rekordantal. Under sista motions- 
dagen har avlämnats 557 motioner.

Justerades ytterligare protokollsut
drag för denna dag, varefter kamma
rens sammanträde avslutades kl. 19.55.

In fidem 
K.-G. Lindelöw

/Solveig Gemert

KUNGI. BOKTR. STHLM 1970


